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Na halloweenské stezce, kousek pod 
letohrádkem Hvězda na děti čekali dva 
upíři Roman Mejstřík a Eva Smutná.

FOTOREPORTÁŽ

DUŠE A DUŠIČKY
ANEB HALLOWEEN 
VE HVĚZDĚ

Další zastávka u hrozivě 
vyhlížejícího obra 
Jaromíra Vaculíka.

Starosta Ondřej 
Kolář v plné rytířské 
zbroji na černé 
kobyle Tině.

Děti se daly 
do řeči i s Bílou 
paní.

Ze tmy se 
vynořil netopýr 
Martin Polách.

Nápadité halloweenské zdobení 
měli i návštěvníci akce.

Strašlivá strašidla ve Hvězdě.

Tajemník Jan Holický jako 
kostlivec, který bedlivě 

střežil svůj hřbitov.

U chýše číhala ježibaba 
Milena Hanušová se svým 

kocourem Mourem.

Své kejkle předvedl 
dětem čaroděj  

Jan Lacina.  
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SLOVO Z RADNICE

Vážení čtenáři,

před necelým rokem jsme se spo
lečně s kolegy ujali funkcí v Radě 
městské části Praha 6. V  té době 
nás bylo pět stran. Po  roce spo
lupráce a  zralé úvaze jsme se ale 
rozhodli s jedním z partnerů roze
jít a nadále zůstat ve čtyřech. K to
muto nelehkému rozhodnutí nás 
vedla dlouhodobá nespokojenost 
s prací radních ze Strany zelených, 
výhrady k  jejich chování, které až 

příliš často připomínalo opoziční práci namísto koaliční spo
lupráce. Na  to, abych zde jmenoval všechny důvody, které 
nás k výpovědi koaliční smlouvy zeleným vedly, není v tomto 
úvodníku prostor a  dle mého soudu jsou důležitější témata, 
kterými Praha 6 žije, než vnitřní spory mezi politiky. Ve  Stře
šovicích a na Petřinách se otevřela nová opravená tramvajová 
trať. Po skončení rekonstrukce kolejí u Vozovny Střešovice tak 
bude Praha 6 městskou částí, která se bude moct pyšnit kom
pletně zrenovovanými moderními tramvajovými tratěmi. Před 
měsícem byl otevřen tunel Blanka, který nám na mnoha mís
tech zkomplikoval povrchovou dopravu. Vedení radnice proto 
ve spolupráci s dopravní policií a městskou policií hledá opat
ření, která provozu ulehčí. Za  uplynulý rok se nám podařilo 
zastavit několik přebujelých developerských záměrů, které by 
tváři Prahy 6 nijak neprospěly. Učinili jsme kroky, které pove
dou k navrácení několika významných objektů do správy obce, 
například břevnovské polikliniky. Nastavili jsme nové informač
ní kanály, aby se zlepšila komunikace občanů s jejich volenými 
zástupci. Bohužel ani výčet všeho, co jsme s kolegy za uplynulý 
rok ve službě udělali, se do tohoto odstavečku nevejde. Všichni 
radní ale budou výsledky své roční práce písemně prezentovat, 
aby to nevypadalo, že byli na radnici rok na dovolené.

Užijte si příjemný podzim.

Ondřej Kolář, starosta
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UDÁLOSTI NA ŠESTCE

PETŘINSKÝM SE ČÁSTEČNĚ ULEVI-
LO, PO TŘI MĚSÍCE TRVAJÍCÍ VÝLUCE 
OPĚT MOHOU DOJET TRAMVAJÍ AŽ 
NA KONEČNOU NA PETŘINÁCH. NYNÍ 
JIŽ PO ZREKONSTRUOVANÉ TRATI, 
JEJÍŽ OPRAVU FINANCOVAL PRAŽSKÝ 
DOPRAVNÍ PODNIK SPOLU S EVROP-
SKÝMI FONDY. CESTU NA PETŘINY 
ALE ZPOMALÍ OBJÍŽĎKA KVŮLI DALŠÍ 
REKONSTRUKCI, A TO V OBLASTI 
STŘEŠOVICKÉ VOZOVNY.   

Dvě zbrusu nové linky vyjedou a  na  třech 
místech vzniknou večerní garantované pře-
stupy mezi autobusy, které na  sebe budou 
čekat. Naprostá většina změn se týká území 
Prahy 6 a  je výsledkem společného jednání 
radnice, magistrátu a organizace ROPID. Jde 
především o změny, které vyvolalo otevření 
metra A do Motola.

Modernizace se týkala nejen bezmála tří a půl 
kilometru tramvajových tratí v obou směrech 
včetně konečné smyčky, ale i patnácti tramva
jových zastávek, které mají nově bezbariérový 
přístup a jsou vybaveny pomocnými prvky pro 
nevidomé a  slabozraké, přechody k  zastáv
kám mají signální a  varovné pásy. Přístřešky 
s lavičkami mají zastávky především ve směru 
do centra města, ve směru z centra přístřešky 
chybí, což kritizují někteří místní obyvatelé. 
Instalaci pěti zastávek zajistila firma JCDecaux, 
která spravuje městský mobiliář.
Rekonstrukcí prošla i  konečná tramvajová 
smyčka, pro plynulejší provoz byla u  stanice 
metra Petřiny zřízena společná zastávka pro 
tramvaje i  autobusy. Velká část trati má mezi 
kolejemi položen travnatý povrch, a to na vět

ší ploše, než se původně pláno
valo. Mezi některými místními 
obyvateli ale panují obavy, že 
v  případě dopravních kompli
kací zatravněný povrch zne
možní jízdu vozidlům záchran
ných složek. 
Provoz tramvají po rekonstruo
vaném úseku je nyní tišší, sní
žením úrovně se trať také snad
něji přejíždí autům. Součástí 
rekonstrukce byla i úprava kři
žovatky na Větrníku. Tramvajo
vá zastávka ve  směru z  centra 
se přesunula až za  křižovatku, 
která je nově opatřena světel

nou signalizací a  přecházení je bezpečnější. 
Petřinští ale musejí počítat s  jistým úbytkem 
podélných míst pro parkování, protože nově 
byly u  přechodů zřízeny vyčkávací prostory, 
které spolu s nájezdovými klíny vozovku v ně
kterých místech zužují.

Přispěly evropské fondy
Úsek ze Střešovic na Petřiny byl nejdelším, který 
v letošním roce pražský dopravní podnik opra
vil. Slavnostního otevření se zúčast nili zástupci 
Prahy 6, dopravního podniku i společnosti EU
ROVIA CS, která byla dodavatelem stavby. „Ná
klady na  modernizaci dosáhly 257,3 milionů 
korun. Stavba byla spolufinancována z evrop
ských fondů, dotace bude činit cca 175 milionů 
korun,“ řekl za dopravní podnik jeho generální 
ředitel Jaroslav Ďuriš, který zároveň poděkoval 
cestujícím za  trpělivost při probíhající výluce. 
„Tramvajová trať vedoucí k síd
lišti Petřiny patří ke  klíčovým 
v  oblasti Prahy 6. Jsem velmi 
rád, že během letošního roku 
bylo zrekonstruováno téměř 
11 kilometrů tramvajových 
tratí a  tyto rekonstrukce byly 
v  maximální možné míře fi
nancovány z  fondů EU,“ uvedl 
pražský náměstek pro dopravu 
Petr Dolínek (ČSSD). Starosta 
Ondřej Kolář (TOP 09) dodal, 
že ho těší, že nová trať zřízením 
řady  bezbariérových úprav zo
hledňuje i potřeby hendikepo
vaných spoluobčanů.

Výluka cestu zpomalí
Až do 19. prosince  ale musejí 
cestující počítat s  delší cestou 
tramvají na Petřiny, a to vzhle

dem k  poslednímu rekon stru ovanému úseku 
v Patočkově ulici mezi kři žovatkami s ulicemi 
U Brusnice a Střešovická. Podle tiskové zprávy 
dopravního podniku byl termín této opravy 
záměrně posunut až na dobu po otevření tu
nelu Blanka. Náhradní doprava zavedena není 
a všechny tramvajové linky jsou z tohoto úse
ku odkloněny přes zastávky Brusnice a Poho
řelec, tramvaj na  Petřiny se poté vrací na svoji 
trasu přes Hládkov. 

Po třech měsících opět jezdí tramvaje na Petřiny, 
kvůli další výluce oklikou

ZMĚNY TRAS TRAMVAJOVÝCH LINEK:
Linky číslo 1, 18 a 56 budou v úseku Prašný 
most – Sibeliova odkloněny přes Brusnici, 
Pohořelec a Hládkov.
Linky číslo 25 a  57 budou v  úseku Prašný 
most – Malovanka odkloněny přes Brusnici 
a Pohořelec.

ZMĚNY ZASTÁVEK AUTOBUSŮ:
Zřizuje se zastávka Hládkov (pro linku číslo 
143) – ve  směru Dejvická v  Myslbekově 
ulici, přibližně 80 metrů za  křižovatkou 
s ulicí Hládkov a ve směru Stadion Strahov 
v  Myslbekově ulici, přibližně 55 metrů 
za tramvajovou zastávkou.
Přemísťuje se zastávka Vozovna Střešovice 
(pro linky číslo 143, 149, 180, 184 a  502) 
ve  směru Dejvická, respektive Hradčanská 
z tramvajové zastávky k chodníku.
Ruší se zastávka Vozovna Střešovice 
(pro linku číslo 108) ve  směru Bořislavka 
v Cukrovarnické ulici.
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SNEO servis
Největší školní kuchyně úspěšně 
zkolaudována
V prvním říjnovém týdnu zahájila provoz nově 
zrekonstruovaná kuchyně školní jídelny ZŠ Emy 
Destinové. Po náročné rekonstrukci se kapacitou 
až 1500 jídel denně stává největší a nejmoder
něji vybavenou školní kuchyní v Praze 6. SNEO 

zodpovídalo za provedení rekonstrukce, kterou 
se díky veřejné soutěži podařilo zlevnit bezmála 
o 8 mil. Kč oproti původnímu  předpokladu. 

Inspirace pro Petynku
Členové představenstva SNEO objíždějí stav
by koupališť a  plaveckých bazénů nejen v  ČR. 
Vedení SNEO navštívilo v září partnerské město 
Bayreuth, kde absolvovalo celodenní pra covní 
setkání s pracovníky termálních lázní Lohengrin 
Therme. V měsíci říjnu následovaly návštěvy pla
veckého bazénu v  Plzni a  novostavby krytého 
bazénu v Novém Městě na Moravě.  Cílem těch

Oslavy 28.října   
K  příležitosti 97. výročí vzniku samostatné
ho Československa a  zároveň k  70. výročí 
založení Sokola v  Praze 6 se před Píseckou 
bránou sešli zástupci MČ Praha 6, magis
trátu, Ministerstva obrany, Generálního štá
bu, Obce sokolské, bojovníků za  svobodu 
i  členové obce sokolské a  mnoho dalších. 
Po  skončení slavnostního aktu se všichni 
přesunuli do interiéru, kde byla otevřena vý
stava s názvem „A Dejvicemi znělo sokolské 
Nazdar!“ vytvořená ve  spolupráci s  Vojen
ským historickým ústavem.Slepé rameno ulice 

má ožít knihovnou 
i pianem 
„V Praze 6 chybí větší veřejný prostor, kde by 
se lidé mohli potkávat a  kde by to žilo. Nej
rušnějším místem naší městské části jsou 
bezesporu Dejvická ulice a Vítězné náměstí. 
Rozhodli jsme se proto proměnit slepé rame
no Dejvické ulice – bývalé napojení na Vítěz
né náměstí – na prostor pro společné veřejné 
místo pro všechny občany Prahy 6,“ říká Mar
tin Polách (ANO), zástupce starosty pro veřej
ný prostor. 
Záměrem je vybudovat v  lokalitě jednu vel
kou plochu, která by byla otevřena ze tří stran, 
a ze strany od rušné křižovatky by naopak byla 
odstíněna stromy v  květináčích. Po  obvodě 
budou rozmístěny pevné boxy na sezení, dále 
směrem dovnitř například i houpací sítě, ven
kovní sofa, šachové stolky, pouliční knihovna, 
piano, informační panel Prahy 6. V samotném 
středu zbyde dostatek volného místa na kaž
dodenní kulturní dění. V  případě hezkého 
počasí zde mohou být výstavy nebo koncerty, 
v zimě by mohla být plocha využita jako veřej
né kluziště. Provoz doplní malý kiosek.

Místo zatím nemá definitivní jméno. „Hledá
me vhodný název a budeme rádi, když nám 
veřejnost pomůže. Název  by měl vyjadřovat 
tyto vlastnosti: šestka, kulaťák, veřejnost, 
prostor, Dejvice, kultura, setkávání a podob
ně,“ vyzývá místostarosta Polách. Autora 
nejlepšího návrhu radnice ocení při otevření 
tohoto veřejného prostoru. Návrhy lze zasílat 
na emailovou adresu: anketa@praha6.cz.

to setkání je optimalizace zadávací dokumenta
ce pro projekt dostavby rekreačněsportovního 
areálu Petynka. Obyvatelé stavby se mohou 
těšit nejen na  krytý 25 m plavecký bazén, ale 
i na další vodní atrakce a rekreační zázemí.

SNEO hledá nové příležitosti
V  měsíci říjnu byl radou městské části Praha 6 
odsouhlasen pronájem sportovně rekreační
ho areálu Ladronka akciové společnosti SNEO. 
Sloučením provozu Ladronky a  Petynky dojde 
k výrazně efektivnější údržbě, možnosti překo
nat negativa sezónního provozu areálu Petynka 
a v neposlední řadě k dosažení vysokého stan
dardu služeb, zejména v  oblasti občerstvení 
v  obou areálech. Další podnikatelskou příleži
tost vidí vedení SNEO v rozšíření vlastní činnosti 
v oboru komunálních služeb.  Vedení SNEO při
pravuje ekonomickou  kalkulaci zřízení vlastního 
střediska komunálních služeb. 

Odhalení pomníku 
Bernarda O’Higginse 
V PARKU LAZÁRO CARDENASE DEL 
RIO BYL SLAVNOSTNĚ ODHALEN 
POMNÍK HISTORICKY VÝZNAMNÉ-
HO CHILSKÉHO OSVOBODITELE 
BERNARDA O’HIGGINSE.
Nový pomník Bernarda O’Higginse by měl 
důstojně připomínat výjimečnou osob
nost tohoto předního chilského vůdce boje 
za  svobodu a  nezávislost své země. V  po
době busty byl Praze 6 darován chilským 
velvyslanectvím. Městská část na  oplátku 
ze svých zdrojů zajistila její osazení (včetně 
výroby kamenného podstavce), úpravu bez
prostředně přiléhající kamenné dlažby a po
řízení odpovídající lavičky v blízkém okolí. 
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KE ZMĚNĚ POMĚRU POLITICKÝCH SIL 
VE VEDENÍ PRAHY 6 DOŠLO POTÉ, 
CO SE ČTYŘI POLITICKÉ STRANY /
TOP 09, ANO 2011, STAN A KDU-ČSL 
ROZHODLYVYPOVĚDĚT KOALIČNÍ 
SMLOUVU STRANĚ ZELENÝCH. OFICI-
ÁLNĚ K TOMU DOŠLO 23. ŘÍJNA. 

O odvolání Petry Kolínské, místostarostky od
povědné za dopravu a Antonína Nechvátala, 
radního, v  jehož gesci je životní prostředí, 
budou rozhodovat zastupitelé na  nejbližším 
jednání. Jejich nástupci by měli vzejít z hlaso

vání zastupitelstva, jež proběhne 27. listopa
du. Oficiální stanovisko radnice zdůvodňuje 
změnu v  poměru politických sil skutečností, 
že Strana zelených stojí ideově i  programo
vě mimo rámec stávající koalice jako takové. 
„K  tomuto nelehkému rozhodnutí nás vedla 
dlouhodobá nespokojenost s  prací radních 
ze Strany zelených, výhrady k  jejich chová
ní, které až příliš často připomínalo opoziční 
práci namísto koaliční spolupráce,” shrnul 
důvody pro vyloučení zelených z  koaličních 
řad starosta Ondřej Kolář (TOP 09). Budoucí 
koalice se chystá v  za stupitelstvu opřít o  26 
mandátů z  celkových 45 křesel. Rada bude 

i  nadále devítičlenná, z  čehož budou nově 
dva radní neuvolnění. 
„Zelení jsou pro nás i  nadále podnětní partneři 
do debaty, a to především v otázkách ‚otevřené 
radnice’. Jejich důraz na zelenou ideologii a prak
tický výkon politiky je však vede  řečeno sportov
ní terminologií  dost často do postavení mimo 
hru,“ uvedl místostarosta Jan Lacina (STAN).

Pro zelené je výpověď překvapením
Zástupkyně starosty Petra Kolínská označi
la rozhodnutí vypovědět koaliční smlouvu 
za  překvapivé. „Všechny naše materiály do
posud předložené radě byly schváleny. Vý
povědi nepředcházelo žádné dohadovací 
řízení ani jednání o výhradách vůči zeleným. 
Tento nečekaný krok koaličních partnerů si 
vysvětlujeme tak, že se chystají učinit roz
hodnutí v  oblasti hospodaření s  majetkem, 
u kterých by zelení byli na obtíž,“ uvedla Pet
ra Kolínská (SZ). „Praha 6 je nejzelenější částí 
hlavního města a  účast zelených ve  vedení 
městské části byla garancí toho, že tomu tak 
bude i nadále. Zelení jsou třetí nejsilnější klub 
na radnici, v posledních volbách jsme posílili 
o  polovinu mandátů. I  proto nepovažujeme 
postup koaličních stran za  rozumný,“ uvedl 
Antonín Nechvátal. 
Zelení považují dosavadní koaliční projekt 
v  Praze 6 za  úspěšný. Odlišné názory na  díl
čí záležitosti podle nich patří ke  koaličnímu 
vládnutí. Argumentují také, že všechna zá
sadní rozhodnutí v  oblasti dopravy, úklid 
a péče o zeleň prošla hlasováním v radě a ko
aliční partneři až doposud s návrhy zelených 
souhlasili. Zelení vydali k události oficiání sta
novisko, v němž mimo jiné zmiňují své úspě
chy v oblasti dopravy a zeleně. Text je veřejně 
přístupný na  stránkách http://praha6.zeleni.
cz/stanoviskoklubuzastupitelustranyzele
nychkvypovezenikoalicnismlouvy/.

Co na to opozice?
„Strana zelených patřila mezi nejaktivnější 
členy bývalé koalice. Bohužel jejich aktivita 
většinou nesměřovala tam, kam směřoval zá
jem občanů Prahy 6,” okomentoval rozchod 
se zelenými například opoziční zastupitel Jiří 
Lála, předseda zastupitelského klubu ODS. 
„Již při představení koaličního programové
ho prohlášení bylo zřejmé, že není pravděpo
dobné, že tak různorodá koalice může zajistit 
společný strategický výhled a  jeho realizaci 
v dalších letech,” míní zastupitel za ČSSD René 
Pekárek. 
Odchod zelených z  koaličního politického 
výsluní není překvapením ani pro komunis
ty. „Po  ročním fungování většina členů ko
alice usoudila, že zelení prosazováním svých 
priorit vybočují příliš a  že i  bez nich koalici 
teoreticky zůstane většinová podpora 26 za
stupitelů,” hodnotí změnu ve vedení Prahy 6 
zastupitelka Helena Briardová (KSČM).

Změna ve vedení radnice: 
Strana zelených odchází
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UDÁLOSTI NA ŠESTCE

ROMAN MEJSTŘÍK/ANO
Výpověď koaliční smlouvy je zcela 
legitimní prostředek, jak reagovat, 
pokud někdo z  partnerů význam
ně znesnadňuje plnit program 

koalice. Proč jsme ji podpořili i my? Protože jsme 
se zavázali svým voličům, že fungování Prahy 6 
zlepšíme. Strana zelených se původně jevila jako 
vhodný partner. Jejich způsob práce nás však po
stupem času dovedl k  závěru, že snad neumějí 
konstruktivně řešit problémy. V  jejich přístupu 
převažují zákazy a  nesouhlas, ale přitom bez 
žádné rozumné alternativy. Nestačí říci, takto ne, 
pokud nedodáte, jak ano. U  jimi spravovaných 
oblastí jako jediných stále chybí revize hospoda
ření. Předkládané podněty jsou obvykle jen čás
tečným řešením nezohledňujícím záležitost jako 
celek. Dochází tak často ze strany zbytku koalice 
ke  kritice jejich návrhů, které by ve  finále jinak 
vedly k problémům pro obyvatele.

JAN BARTŮŠEK/KDU-ČSL
Je nám líto, že koalice se zelenými 
má končit. Vážíme si jejich  anga
žovanosti a  zapálení pro věc. Ale 
v  politice neplatí „všechno, nebo 

nic“. Musí zde být snaha hledat kompromisy. 
Nechci znovu rozebírat všechny důvody k vypo
vězení smlouvy. Pro mne osobně je nepřijatel
né, pokud někdo staví  sebe za jediné ochránce 
přírody, životního prostředí, bojovníky proti ko
rupci, developerům atd. Zájem o kvalitní životní 
prostředí a čistou férovou politiku má jistě drtivá 
většina z nás. Ano, uměl bych si další spolupráci 
snadno představit, ale za podmínky, že nechce
me jen získávat volební body,  nepřivlastňujeme 
si výsledky druhých a  zejména se vyvarujeme 
různého agresivního jednání. Věřím, že tato koali
ce to dokáže. Našimi hlasy budeme usilovat o to, 
abychom koaliční program i  nadále prosazovali 
a plnili.

JIŘÍ LÁLA/ODS
Pro ODS není rozpad koalice 
na Praze 6 žádné velké překvapení. 
Její torzo však zůstává stále natolik 
názorově roztříštěné, že ODS ne

zvažuje nějakou aktivní přímou podporu koali
ce jako celku. SZ patřila mezi nejaktivnější členy 
bývalé koalice. Bohužel jejich aktivita většinou 
nesměřovala tam, kam směřoval zájem občanů 
Prahy 6. Zástupci SZ měli v radě na starosti zeleň 
a dopravu. „Péče“ o zeleň  však za rok jejich vlá
dy vzala za své. Dočkali jsme se rušení květinové 
výzdoby a záhonů, omezení údržby a kompletní 
zrušení zálivky. Změny v  dopravě se spíše sou
středily na  omezení průjezdnosti komunikací, 
nebo připomeňme počáteční odpor k  zahlou

JAN LACINA/STAN
Před rokem jsme věnovali obrov
ské množství úsilí a času, abychom 
přesvědčili ostatní partnery, že sto
jí za to Zelené do koalice v Praze 6 

vtáhnout. A to dokonce na úkor svého početního 
zastoupení v Radě městské části. Postoj Starostů 
k  diskusní otázce je následující: Zelení jsou pro 
nás i  nadále podnětní partneři do  debaty, a  to 
především v  otázkách „otevřené radnice“. Jejich 

Místo pěti stran budou vládnout jen čtyři 
Z VEDENÍ RADNICE ODEJDE 
MÍSTOSTAROSTKA PETRA KOLÍNSKÁ, 
ZODPOVĚDNÁ ZA DOPRAVU, 
A RADNÍ ANTONÍN NECHVÁTAL.

RENÉ PEKÁREK/ČSSD
Již při představení koaličního pro
gramového prohlášení bylo zřej
mé, že není pravděpodobné, že 
tak různorodá koalice může zajistit 

společný strategický výhled a jeho realizaci v dal
ších letech. Občané zvyklí na vysoký standard při 
péči o zeleň a veřejná prostranství se letos setkali 
s jeho snížením. Menší péče o trávníky, absence 
chemického ošetření chodníků. Za  předchozím 
standardem začal zaostávat i úklid veřejného pro
storu. V zrekonstruovaných chodnících začal růst 
mech, tráva a plevel, který nebyl ani jiným způso
bem dostatečně odstraňován. Došlo i ke stagna
ci v rozvoji kamerového systému. V řadě prohlá
šení zelených nebyla respektována dříve přijatá 
usnesení zastupitelstva, ať už jde o prosazování 
pražského silničního okruhu ve variantě přes Su
chdol, modernizaci železnice DejviceVeleslavín 
v podzemní variantě, přípravu Břevnovské radiá
ly. Přitom jakákoliv změna postoje MČ by musela 
projít veřejnou diskusí, řízením EIA a být schvále
na zastupitelstvem.

PETRA KOLÍNSKÁ/SZ
Dosavadní koaliční projekt byl 
úspěšný. Odlišné názory patří 
ke  koaličnímu vládnutí. V  opač
ném případě by všichni byli členy 

jedné strany. Všechna zásadní rozhodnutí v  do
pravě a  péči o  zeleň prošla hlasováním v  radě 
a  koaliční partneři s  návrhy zelených souhlasili. 
Výpovědi nepředcházelo žádné jednání o výhra
dách. Nečekaný krok koaličních partnerů si vy
světlujeme tak, že se chystají rozhodnutí v oblasti 
hospodaření, u  kterých by  zelení byli na  obtíž.  
Před rokem vznikla koalice vítězů, která odsunula 
establishment ODS–ČSSD. Po roce dochází k pře
měně na koalici, jejíž radní odmítli zařadit na za
stupitelstvo zprávu o své činnosti. Jsme třetí nej
silnější klub, ve volbách jsme posílili o polovinu 
mandátů. Přijďte říci na zastupitelstvo svůj názor 
na změnu ve vedení Prahy 6.

JAROMÍR VACULÍK/TOP 09
Po  roce společného vedení naší 
městské části jsme bohužel dospěli 
k závěru, že nesoulad mezi Stranou 
zelených a  ostatními členy koalice 

se v  praktické rovině ukazuje jako dlouhodobě 
neudržitelný. Problémy se projevovaly v  oblasti 
péče o  životní prostředí a  úklidu, které se staly 
terčem četné kritiky ze strany občanů i  opozi
ce. Dále bych uvedl nedůrazné řešení problémů 
v  dopravě, permanentní opoziční vystupování 
v rámci koalice či přivlastňování si cizích úspěchů. 
Známé jsou také výroky Petry Kolínské na  téma 
Buštěhradské dráhy či Břevnovské radiály, které 
nereprezentují stanovisko vedení radnice. Mimo 
jiné se jednalo o zasahování do cizích gescí místo 
starosti o vlastní. Na všechny tyto nedostatky byli 
zástupci strany Zelených upozorňováni. K  vypo
vězení spolupráce tak došlo plně v souladu s člán
kem IV. platné koaliční smlouvy. Ten požaduje do
dání podpisů všech zastupitelů alespoň tří stran 
koalice. Tato podmínka byla splněna. Své podpisy 
k  výpovědi dokonce připojili zastupitelé všech 
čtyř koaličních partnerů. Na nejbližší jednání za
stupitelstva byl proto řádně zařazen bod o odvo
lání členů Strany zelených z městské rady. Koalice 
ve  složení TOP 09, ANO 2011, STAN a  KDUČSL 
hodlá pokračovat v započaté práci. Podrobné dů
vody jsou uvedeny v tiskovém prohlášení radnice. 

HELENA BRIARDOVÁ/KSČM
Vypovězení koaliční smlouvy vy
řazením radních Strany zelených 
z  koalice TOP 09, ANO, SZ, STAN, 
KDUČSL není velkým překva

pením. Tato koalice je sice silná podporou 32 
z 45 zastupitelů, ale programové priority jejích 
složek jsou v některých oblastech značně odliš
né. Po  ročním fungování většina členů koalice 
usoudila, že zelení pro sazováním svých priorit 
vybočují příliš a  že i  bez nich koalici teoretic
ky zůstane většinová podpora 26 zastupitelů. 
Nicméně o tom, kdo bude či nebude nadále čle
nem Rady, musí rozhodnout ten, kdo jej do to
hoto orgánu ustanovil, tedy zastupitelstvo.

bení buštěhradské dráhy, břevnovské radiály, 
omezení projektu Zelená Malovanka a boj proti 
schválené variantě SO Prahy.

důraz na zelenou ideologii a praktický výkon po
litiky je však vede  řečeno sportovní terminologií 
 dost často do postavení mimo hru.
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CENTRUM SE O PENZISTY STARÁ PĚT LET

Seniorům se věnují i v Liboci
NECELÝ ROK FUNGUJE KO-
MUNITNÍ CENTRUM TAKÉ 
V LIBOCI. PRAHA 6 JE 
ZŘÍDILA V REKONSTRUO-
VANÉM DOMĚ S PEČOVA-
TELSKOU SLUŽBOU (DPS). 

Během své krátké existence Cent
rum dokázalo zajistit seniorům in
spirující nabídku činností.  
Ve spolupráci s TJ Sokol Břevnov se 
zde pořádají například pravidelná 
cvičení na  židlích, odborní lektoři 
vedou tréninky paměti, nabíd
ka aktivit zahrnuje i  canisterapii. 
Obyvatelé se věnují také malová
ní, svá díla pak vystavují ve spole
čenských prostorách DPS, kde si je 
mohou prohlédnout i  rodinní pří
slušníci klientů. Dům s pečovatelskou službou 
pravidelně navštěvují děti z MŠ Libocká v po

řadu „Babičko, dědečku pojďte si hrát“, hrají 
společenské hry, probíhají i společné dílny dětí 
a seniorů. 

MĚSÍČNÍ PROGRAM KC NAJDETE 
NA NÁSLEDUJÍCÍCH MÍSTECH: 

• časopis „Šestka“
• na MČ pro Prahu 6
• vitrína KC v ul. Šlejnická
•  nástěnka v Domě s pečovatelskou 

službou Šlejnická a v Liboci
• web. stránky PSP6
•  možnost vyzvednutí programu při 

akci v KC. 

UŽ PÁTÝ ROK SE VĚNUJE PÉČI 
O SENIORY KOMUNITNÍ SENIOR-
SKÉ CENTRUM V DOMĚ S PEČO-
VATELSKOU SLUŽBOU ŠLEJNICKÁ. 
CENTRUM NABÍZÍ SVÝM KLIENTŮM 
SMYSLUPLNÉ AKTIVITY ROZVÍJEJÍ-
CÍ POZITIVNÍ PŘÍSTUP K ŽIVOTU. 

Svým klientům pomáhá překonat stereotypní 
pohled na stáří a předsudky s tím související. 

Probíhají přednášky i kurzy angličtiny
„Komunitní seniorské centrum uzavírá celý kruh 
péče o starší a staré lidi a přispívá ke zkvalitnění 
jejich života, senioři mají možnost zúčastňovat 
se celé škály aktivit,“ přibližuje účel KC Šlejnická 

radní Milena Hanušová (TOP 09), zodpovědná 
za sociální otázky. Každý týden tady probíhá na
příklad kurz počítačů pro seniory, kurz trénová
ní paměti, kurz výtvarného atelieru pro senior
ky, kurz angličtiny, o nějž je mezi klienty centra 
velký zájem. Pořádají se také oblíbené procház
ky Prahou či hodiny jógy pro seniory. Mimořád
nou oblibu si mezi seniory získaly přednášky 
s projekcí. Letos jsou zaměřeny na medicínskou 
tématiku, lektory jsou odborníci Ústřední vojen
ské nemocnice.

Seniory navštěvují osobnosti i děti
Lidem, kteří navštěvují KC Šlejnická v  Praze 6, 
se kromě aktivit, směřujících k  jejich sebereali
zaci a vzdělávání, nabízejí také kulturní zážitky. 
V průběhu uplynulých pěti let si se seniory přišla 
popovídat řada těch nejznámějších osobnosti 
kulturního života. Centrum navštívila například 
Heda Čechová, Květa Fialová, Josef Zíma, Naďa 
Konvalinková, známá herečka a  politička Táňa 
Fišerová a řada dalších významných jmen. Pra
videlně komunitní centrum navštěvují také děti 
z mateřské školy se svými vánočními koledami. 

NÁVŠTĚVNOST KC:
2011 – 3 092 seniorů
2012 – 3 111 seniorů
2013 – 3 291seniorů
2014 – 3 981 seniorů.

Vzpomínali na dětství
Díky dotaci v programu Kultura 2015 mohli sou
sedé sdružení pod iniciativu První bubenečská 
dvorní společnost žijící v  ulicích Charlese de 
GaullaVerdunskáTerronskáRooseveltova v  Bu
benči v  říjnu uskutečnit ve  svém vnitrobloku 
setkání současných i bývalých obyvatel. Po desít
kách let se shledali ti, kteří na našem dvoře prožili 
dětství a mládí. Ti starší povídali o tom, jak se tu 
dřív hrálo na schovku, když se dveře domů neza
mykaly do dvora ani na chodník. 



listopad 2015 9

SOCIÁLNÍ PROJEKTY

INZERCE

Společné procházky MČ Prahy 6 
a Porta Praga na listopad 2015
28. 11. 2015 sobota Temná historie vil na Ořechovce. Budeme se po
hybovat těsně na hranici Dejvic a Střešovic. Většina vil byla v majetku ži
dovských podnikatelů, byly pak zabrány Němci a  ve  velké většině jejich 
smutná historie pokračovala i po válce. U mnohých není dodnes všechno 
jasné, něco je stále zahaleno tajemstvím. V  jedné z  vil se vypracovávaly 
seznamy k transportům Židů do Terezína, v jiné byla utajovaná laboratoř 
komunistických tajných služeb. Pořádáno ve spolupráci s městskou částí 
Praha 6. Sraz ve 14.00 proti stanici tram Thákurova, směr do centra – 
nároží Evropské a  Gymnazijní ul. Do  stan. Thákurova jede např. tram.  
č. 8. Vstupné 60/50 Kč, průvodkyně H. Čenková.

Posezení u cimbálu s Rosénkou
15. 11. 2015 od  16:00 do  18:00 hodin – pozvání na  Posezení u  cim
bálu, kde zazní moravské písně v  podání krojované cimbálové muziky  

v ANTI.KVARÁTU Dejvického divadla, Zelená 15, Praha 6, vchod  kavárnou 
Dejvického divadla. VSTUP ZDARMA. Rezervace na  tel. č. 224  311  709 
nebo na  rosenka.rosenka@gmail.com. Kapacita sálu omezena na  še
desát míst. Vstupenky lze vyzvednout v podkladně Dejvického divadla, 
 která je otevřena každý všední den od 16 do 19.30 hodin. Senioři budou 
mít během vystoupení možnost zakoupit občerstvení za  zvýhodně 
nou cenu.

O 61 DĚTÍ SE STARAJÍ V PRAZE 6 
PĚSTOUNSKÉ RODINY. S TĚMITO 
RODINAMI  JSOU V KONTAKTU 
PRACOVNICE  ODDĚLENÍ SOCIÁLNÍ 
PÉČE O DĚTI (OSPOD), KTERÉ SE 
SPECIALIZUJÍ NA NÁHRADNÍ RO-
DINNOU PÉČI. 

Pěstouni mnohdy sami vyhledají sociální pra
covnici, se kterou konzultují nejenom proble
matiku spojenou s pěstounskou péčí.
Sociální pracovnice OSPODu poskytují nejen 
péči poradenskou, velmi často i přímo dopro

vázejí pěstouny na  jednání s  dalšími  úřady 
a institucemi a řeší s nimi i další starosti jejich 
svěřenců. Předloni uspořádal odbor sociálních 
věcí předvánoční setkání s  pěstouny a  jejich 
dětmi, které se všem velmi líbilo. Děti ocenily 
veselý kulturní program, pěstouni zase mož
nost neformálního setkání s  představiteli MČ 
Praha 6, kteří jim poděkovali za  jejich obdivu
hodnou práci.
„Letos jsme se rozhodli takové předvánoční se
tkání opět uspořádat, zajistili jsme vystoupení 
kouzelníka i  malé občerstvení. Chtěli bychom 
taková setkání pořádat pravidelně a založit tak 
příjemnou tradici,“ říká radní za sociální politiku 
a zdravotnictví Milena Hanušová (TOP 09).

V Praze 6 žije 
53 pěstounských rodin

Rozšiřte své jazykové 
znalosti a zasmějte se ! 
Denně na Poliklinice DAM, Praha-Petřiny

Přihlášky: 
tel. 721 130 615 | kurzy@seniorfitnes.cz

Angličtina  
pro studenty  

od 50 let

Společná cvičení 
pomáhají k dobré kondici

S  podzimem ubývá příležitostí protáhnout si 
tělo pohybem na čerstvém vzduchu i osobních 
kontaktů. Seniorfitnes stále nabízí  příležitosti 
udržovat se v dobré zdravotní i duševní kondici 
v některé z tělocvičen nebo učeben na Praze 6. 

FTVS UK José Martího 31, cvičitelka J. Hlaváčko
vá, v úterý od 11.00–12.00
Tatran Střešovice, Sibeliova 368, cvičitel J. 
Šiml,  v  pondělí od  10.00–11.00 a  ve  čtvrtek 
od 14.00–15.00
Sokol Dejvice, Bubenečská ul.181, cvičitelka 
RNDr. M. Borgesová, ve čtvrtek od 9.00–10.00 
a od 10.00–11.00
Místní úřad Suchdol, Suchdolské nám. 3, cviči
tel Mgr. A. Böhm, v úterý 13.30–14.30
ZŠ Hanspaulka, Sušická 29, cvičitelka K. Fo
menková, v pondělí od 10.00–11.00
Gymnázium Jana Keplera, Parléřova 2,  cviči
telka ing. J. Lipská, v úterý od 15.00–16.00
DDM, U  Boroviček 650, cvičitelka I. Maxinová, 
pondělí 9.00–10.00
Stadion mládeže, Na  Kotlářce 1, cvičitelka E. 
Šimonková, v pondělí od 10.00–11.00
TJ Sokol Liboc, Ruzyňská 55, cvičitelka P. Holu
bová, čtvrtek od 10.00–11.00
V  Kulturáčku, na  Bílé Hoře, Ke  Kulturnímu 
domu 14, nově zařazujeme cvičení na židlích.

Na  stránkách www.seniorfitnes.cz nalez
nete mimo jiné inspiraci, jak rozšířit své ja
zykové, mentální a  společenské schopnosti 
v angličtině, němčině, bridži, ve hře v šachy, 
základech práce na PC, zpěvu aj. Na emai
lové adrese:seniorfitnes@seznam.cz urči
tě dostanete odpověď na  jakoukoli otázku 
o nabízených aktivitách.
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TÉMA VYDÁNÍ

TÉMĚŘ DVA MĚSÍCE PROVOZU MÁ ZA SEBOU JEDNA 
Z NEJROZSÁHLEJŠÍCH STAVEB METROPOLE – TUNEL 
BLANKA. ZATÍMCO ČÁSTI PRAHY PODZEMNÍ KORIDOR 
PODLE OČEKÁVÁNÍ PROSPĚL, JINÉ LOKALITY V DŮSLEDKU 
OTEVŘENÍ BLANKY TRPÍ NADMĚRNOU DOPRAVNÍ ZÁTĚŽÍ. 
MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 6 JE TOU, KTEROU SPUŠTĚNÍ 
BLANKY OVLIVNILO JEDNOZNAČNĚ NEJVÍC. 

Komplikace nastaly na  celé řadě míst – dopravní situace se zhoršila 
především v ulicích Svatovítská a Jugoslávských partyzánů a v úseku Prašný 
most  Vypich  Bílá hora. To s sebou přineslo zvýšenou dopravní zátěž také 
v ulicích Terronská, Radimova, Generála Píky nebo Koulova. 
Odborníci se zatím shodují v  jediném, na  definitivní hodnocení přínosů 
a  závěrů je zatím ještě příliš brzy. „Na  nějaké velké závěry je v  tuto chvíli 
ještě čas. Očekáváme, že od  TSK (Technická správa komunikací), budou 
k  dispozici tvrdá data v  listopadu,” říká k  důsledkům otevření Blanky pro 
Prahu 6 Petra Kolínská (SZ), zástupkyně starosty zodpovědná za dopravu. 
„Data, která získáváme, se průběžně analyzují a  každý den jsou natolik 
proměnná, že by v tuto chvíli nějaké definitivní závěry nebyly relevantní,” 
říká mluvčí magistrátu Vít Hofman. 
„Opatření pro zlepšení dopravní situace musíme vybírat tak, abychom 
neřešili problémy jedné skupiny účastníků provozu na  úkor jiné skupiny. 
Jediný, kdo by měl dostat přednost, jsou vozy MHD,“ upozorňuje 
místostarostka Petra Kolínská. 
„Nárůst dopravy v  Praze 6 je v  podstatě způsoben přechody pro chodce 
na Vítězném náměstí. Když tam přes den řídí dopravu policisté, je doprava 
mnohem plynulejší, ale musíme najít dlouhodobé řešení. Podchody by byly 
drahé, stály by skoro miliardu korun, ale existuje mnoho variant, jak řidiče 
odvést jinudy. Samozřejmě nejlepší by bylo dokončit vnější okruh kolem 
Prahy a vyřešit tak část tranzitní dopravy. Jsem proto rád, že mi dopisem 
nabídl pomoc i ministr obrany Martin Stropnický, jehož podřízení v okolí 
„Kulaťáku“ i  vjezdu do  tunelu mají sídlo. Právě zásah vlády, například 
speciální zákon o pražském okruhu, by mohl významně pomoci," shrnuje 
důsledky otevření tunelu pro Prahu 6 náměstek primátorky, zodpovědný 
za dopravu Petr Dolínek (ČSSD).

HLEDAJÍ SE ŘEŠENÍ
„Aby byla záruka, že dopravní situace v  Praze 6 bude řešena komplexně, 
iniciuje radnice vytvoření pracovní skupiny na  úrovni ředitelů všech 
městských institucí souvisejících s  infrastrukturou. Konečný výstup 
předložených opatření takto sestavené skupiny expertů bude pro Prahu 
6 závazným dokumentem a  zárukou reálnosti navržených řešení,“ říká 

místostarostka Eva Smutná (TOP 09) zodpovědná za územní rozvoj.
„Kromě okamžitých řešení je zapotřebí urychleně začít pracovat 
na projektech, které dopravě uleví nejvíce a hlavně dlouhodobě. Především 
jde o  takzvaný KES, výstavbu tramvajové trati do  Suchdola, modernizaci 
železniční trati Praha Kladno, vybudování kapacitních záchytných parkovišť 
podél této tratě a  také dopravní studii pro komplexní řešení dopravy 
na Vítězném náměstí a  jeho bezprostředním okolí,” vnímá situaci starosta 
Ondřej Kolář (TOP 09).
„Hlavní příčinou problémů způsobených spuštěním Blanky je absence 
pražského okruhu. Pokud by byl hotov, omezil by podstatně průjezdy 
hlavním městem a nákladný tunelový komplex pod Prahou by možná ani 
nebyl nutný. Pokud se nenajde politická vůle zbývající čtyři části Pražského 
okruhu urychleně dostavět, budou všechna náhradní řešení jen polovičatá. 
Obyvatelům Břevnova, kterým provoz Blanky zhoršil životní prostředí vyšší 
hlučností a prašností, by mohlo ulevit prodloužení tunelu pod Patočkovou 
až na Vypich, ale problém se jen přesune jinam,” upozorňuje zastupitelka 
Helena Briardová (KSČM).

TUNEL BLANKA: 
JEDNĚM POMOHL, 
JINÝM KOMPLIKUJE 
ŽIVOT

Připravil Jiří Mareček
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„Dopravní situace na  Vítězném náměstí se zkomplikovala po  uvedení 
tunelového komplexu Blanka ve  směru Jugoslávských partyzánů–Sva
tovítská. Důvodem je především nedokončení staveb, které mají přímou 
vazbu na městský okruh, to je chybějící severozápadní část silničního okruhu 
(přes Suchdol, způsobenou obstrukcemi lokálních politiků), radiály Radlická 
a  Břevnovská (včetně mimoúrovňového řešení na  Vypichu) a  je nezbytné 
rychle realizovat propojení Evropské a  Svatovítské (KES), a  to v  původně 
připravované variantě dvou oddělených jízdních pruhů," komentuje situaci 
zastupitel Prahy 6 za ČSSD René Pekárek. 
„Tunel Blanka je pouze část Městského okruhu a  jako taková nemůže 
vyřešit celou dopravu v  Praze nebo na  Praze 6. Bohužel město zaspalo 
s návaznými opatřeními a nyní vyvstalo několik lokálních problémů. Praha 6 
se musí urychleně snažit tyto lokální problémy vyřešit a to jak zprůjezdněním 
Vítězného náměstí od  například částečného otevření vnějších rondelů, 
usměrnění přechodů pro chodce až po urychlené pokračovaní realizace KESu 
ve schválené variantě,“ hodnotí Jiří Lála zastupitel za ODS.

RADNICE ZŘÍDILA SPECIÁLNÍ E-MAIL
S  úmyslem získat co nejpodrobnější přehled o  situaci radnice Městské části 
6 zřídila speciální emailovou adresu blanka@praha6.cz, kam lidé mohou 

své postřehy, stížnosti a  návrhy k  řešení dopravní situace posílat.  
„Po  otevření tunelu Blanka se výrazně zhoršila dopravní situace 
na Petřinách, a to konkrétně v ulici Radimova, kudy auta objíždí Vypich 
a to samé v ulici Na Petřinách. Z klidného sídliště se stala průjezdná 
zóna. Celkově Blanka znehodnotila i kvalitu bydlení na Praze 6,” kon
statuje v emailu jedna z obyvatelek Prahy 6.  
„Po otevření tunelu Blanka došlo v naší ulici Na Větrníku ke značnému 
nárůstu dopravní a s tím související hlukové zátěže. Řidiči volí objízdnou 
trasu ulicemi Radimova, Na  Větrníku, Ankarská a  dále Vypich nebo 
Petřiny v obou směrech. Tím se z této rezidenční oblasti stal v podstatě 
„dálniční koridor,” upozorňuje radnici v elektronické zprávě například 
Zdeněk Tvrdý.
V  ulici Za  Strahovem provoz výrazně zhoustl poté, co je Patočkova 
směrem do  tunelu ucpaná, řidiči odbočí na  Vypichu, jedou kolem 
Ladronky, pokračují do  ulice Pod Ladronkou, která plynule přejde 
do  ulice Za  Strahovem. Značky „Průjezd zakázán“ vůbec nikdo 
neřeší. Neodržuje se ani předepsaná rychlost, a to ani v obytné ulici,” 
upozorňuje na problémy s dopravou další obyvatel Prahy 6. 
Lidé z  jiných částí Prahy ovšem existenci tunelu oceňují. „Blanka mi 
zkrátila cestu z Prahy 10 do práce v Ruzyni odhadem tak o sedm až 
deset minut,” oceňuje výhody pětatřicetiletý Tomáš Kopřiva. 
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ANKETA
JAK HODNOTÍTE DOPRAVNÍ 
SITUACI V PRAZE 6 
PO SPUŠTĚNÍ TUNELOVÉHO 
KOMPLEXU BLANKA? 

Jaroslav Mochan, 51 let
Myslím si, že to není špatný, 
akorát v  Dejvicích je to nedo
tažený. Dělají se tam hrozné 
fronty, protože se silnice zužují 

do jednoho pruhu. Chodci mají přednost, tak 
jim je jedno, že se tvoří zácpy. Blanku ocení 
řidiči, kteří nepotřebují zajíždět do Dejvic. 

Štěpán Svoboda, 36 let
Velice kladně, protože jez
dím každý den na  z  Bílé hory 
na  Letnou a  výrazně mi to 
usnadnilo cestu, časově zhru

ba o  10 minut. Velký problém vidím na  kři
žovatce Vypich, kde ve směru do centra če
kám i 20 minut, protože se tam silnice zužuje 
do jednoho pruhu a to mi nepříjemně ovliv
ňuje každodenní život.

Jaroslav Vandas, 52 let
Tam, kde byly velké zácpy, jako 
třeba na  Letné, se dá dneska 
projet plynule. Na druhou stra
nu spousta jiných oblastí je 

hůř průjezdná, třeba Patočkova nebo Vítězné 
náměstí. Pro mě je otevření tunelu příjemná 
změna, opravuju výtahy v Praze 6 a Blankou 
jezdím každý den.

Yva Brabcová, 50 let
S  provozem směr Letná a  Ho
lešovice velká spokojenost, 
s provozem směr Dejvice je to 
horší, protože na  Vítězné ná

městí je to neustále ucpané a musím počítat 
s  poměrně velkým zdržením, což nebývalo. 
Situace, která nastala, mne zaskočila. Dopra
vu zpomalují také chodci, kterým je třeba 
mát přednost. Za  mě Blanka ze dvou třetin 
dát plus. 

Martina Pošová, 26 let
Nemám pocit, že by na to řidiči 
nějak reagovali, když jedu tram
vají po  Letné, nemám pocit, že 
by aut ubylo. I  když je to lepší, 

ty kolony nejsou tak strašné, ale řidiči ještě 
bude trvat, než ti řidiči na to přijdou. 

Miroslav Kvapil, 68 let
Zkrátila se nám cesta na Prosek 
na  17 minut, to je příjemné, 
ale ucpaná je Patočkova ulice. 
Když jedeme zpátky na  Břev

nov, nedá se z  Malovanky odbočit a  musí
me pokračovat narvanou Patočkovou, to 
by bylo ideální změnit. Odbočit se dá až 
na  Kajetánce.

František Klabouch, 53 let
Blankou jedu několikrát týdně a vždycky na
prosto plynulá jízda. Hlavně by nemělo zů
stat jen u toho tunelu, ale dodělat by se měl 
celý systém okruhů. A hlavně rychle. Jen se 
trošku obávám, až budou v zimě klouzat sil
nice, jak budou řidiči zvládat u semaforů ten 
prudký sráz při výjezdu na  Prašném mostě, 
směrem ke  Kulaťáku. Není to tam pod stře
chou, tak aby to nepodkluzovalo.

Pavel Racocha, 50 let
Je to zoufalé, hlavně kolem Kulaťáku, kam 
se nedá dostat skoro z  žádného směru. Je
diné zlepšení, které to přineslo, je při cestě 
na Prahu 8 nebo 9. Z mého pohledu je to spíš 

zhoršení, protože Blanku moc nevyužívám, 
jezdím po Evropské směrem z města. 

Martin Přikryl, 41 let
Podle mne je to lepší, až na  Kulaťák. Blan
kou jezdím oběma směry a  například cesta 
do Kyjí se mi zkrátila ze 40 minut na 20 mi
nut. Čekal jsem, že zaznamenám nějaké zá
sadní změna v  ul. Čs. armády, kde bydlím, 
ale je to lepší jen trochu. Subjektivně mám 
pocit, že se doprava zlepšila.

Michala Hančinská, 30 let
Blankou jezdím, tunel využívám 
často. Bydlím v  ulici M. Horá
kové a  tam došlo k  výraznému 
zlepšení. Vím, že v  jiných čás

tech je naopak přetlak aut, ale jenom o  tom 
slyším, sama jsem negativa nezaznamenala.

Marta Dohnalová, 30 let
Doprava se zlepšila, na M. Ho
rákové a  Letné ubyly kolony, 
ale zhoršila se na  Vítězném 
náměstí, kde naopak přibyly 

a přijde mi to tam nebezpečné. Lidé neumí 
na kruhovém objezdu dobře řídit, auta musí 
zastavovat kvůli chodcům. Další zhoršení je 
v  Břevnově, protože z  tunelu vyjíždí mno
hem víc aut, než jezdilo, a  semafory to ne
zvládají. 

Lenka Břeská, 41 let
Doprava v Patočkova ulici  hlav
ně po  ránu ve  směru do  cen 
tra se rozhodně zhoršila. Mně 
se situace zkomplikovala, díky 

Blan ce a semaforům, které zastavují dopravu 
a pouštějí to dovnitř po pěti autech, se mi ces
ta do práce Strahovským tunelem prodloužila 
o 1520 minut. 

TUNELOVÝ KOMPLEX BLANKA – VÝZNAMNÁ DATA

Nejdelší tunelový komplex v  Evropě, tvoří jej Brusnický tunel navazující 
na  mimoúrovňovou křižovatku Malovanka, Dejvický tunel a  Bubenečský 
tunel ukončený mimoúrovňovou křižovatkou PelcTyrolka.
Měří přes 6 kilometrů, to je délka nově otevírané části městského okruhu. 
Dělníci na stavbě strávili víc než 3 000 dní. Museli vytěžit víc než 2,5 mili
onu kubíků zeminy, to je zhruba 260 000 plně naložených nákladních aut. 
Tunely propojuje 1 000 kilometrů kabelů. Dopravu i zázemí hlídá 300 bez
pečnostních kamer.

l Otevřen 19. 9. 2015 po osmi letech od zahájení stavby.
l		Smlouvu na stavební část tunelů podepisoval v roce 2006 tehdejší 

primátor Prahy Pavel Bém.
l	Stavba se prodloužila o 4 roky oproti počátečním předpokladům.

PŘÍNOSY BLANKY
 opravy povrchů vozovek (Svatovítská, Milady Horákové, Patočkova),
	 úpravy okolí (Prašný most včetně podchodu ve směru na Pražský hrad, 
	 	nový park při Myslbekově ulici), podchod z metra Hradčanská 

na Dejvickou ulici
	 	drobné změny dopravního režimu (uzavření ulice Na Valech pro 

průjezd)
	 	podařilo se zajistit opravu tramvajových tratí v místech postižených 

nadměrnou dopravou během stavby

MÍNUSY BLANKY
  chybějící navazující stavby (břevnovská radiála, obchvat „Kulaťáku”) 
 zahuštění dopravy v oblasti Dejvic, Bubenče a Břevnova. 
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l		Původní rozpočet 29 mld. se vyšplhal na  následný účet 43 mld.: 
Blanka je tak druhou nejdražší dopravní stavbou v Čechách.

l		Časová úspora průjezdu Prahou v době špičky 20 minut (uvádí do-
pravní průzkum ČVUT).

l		Zvýšení dopravní zátěže ulic Patočkova, Jugosl. partyzánů, Evrop-
ská, Prašný most.

2005
11. listopadu na  mimořádném jednání podpořily dvě třetiny zastupitelů 
Prahy 6 výstavbu Pražského i  městského okruhu. Součástí usnesení byl 
požadavek, aby byl pražský (vnější) okruh zprovozněn před vnitřním 
městským okruhem. Proti stavbám protestovala řada občanských sdružení, 
jejich zástupci měli obavy z nekontrolovaného nárůstu dopravy.

2008
Zahájení prací v  Praze 6 – od  té doby nepřetržitá dopravní omezení, 
a  to jak v  individuální dopravě, tak MHD. Mimořádná dopravní omezení 
komplikovala dopravu v  podstatě po  celé délce Patočkovy ulice 
od Malovanky směrem do centra, dále objížďka ulice M. Horákové kolem 
Hradčanské, dopravní omezení na Prašném mostě.

2009
Pokračují práce na stavbě mimoúrovňové křižovatky Malovanka a na dalších 
místech na povrchu, např. byla kvůli ražbě tunelů ubourána část vestibulu 
metra na Hradčanské, přerušen provoz tramvají přes Hradčanskou, vlakové 
výluky směr Kladno. Prahou 6 pendlují náklaďáky s  vytěženou zeminou, 
na Vypichu vznikla nepovolená skládka z vytěžené hlíny. Lidé z okolí stavby 
žijí v podstatě na staveništi.

2010
Dlouhodobé uzavření Patočkovy ulice, objížďka přes Dlabačov a provizorní 
komunikaci. Propad půdy v  zahradě u  objektu Ministerstva kultury 
pravděpodobně kvůli jílovitým půdám, kráter o průměru 15 metrů, práce 
pozastaveny.

2010 (listopad)  
Den otevřených dveří poprvé: tisíce lidí nahlédly do tunelů.

2011
Neočekávané unikátní archeologické nálezy v okolí Prašného mostu
Ukončení tunelových ražeb. Praha 6 tlačí na  urychlené dokončování 
povrchových prací nad hloubenými a  raženými tunely. Posunutí termínu 
dokončení o na rok 2014.
2012
Vedení hlavního města řeší cenu stavby a přestává platit dodavateli stavby 
Metrostavu.
2013
Na Patočkovu ulici se kompletně vrací provoz v původním režimu z  roku 
2009, rekonstruuje se křižovatka na Prašném mostě, nový železniční most 
je rozšířenou replikou toho původního.
Přelom roku 2013–14
Stavba zastavena, přestože je tunel téměř dokončen, hlavní město řeší 
platnost smluv, spor končí u  rozhodčího soudu. Vedení Prahy 6 tlačí 
na hlavní město, aby stavbu urychleně dokončilo. Tunel se stává předmětem 
politických bojů, termíny otevření se stále mění.
2014
V  září tunel stavebně dokončen, objevují se problémy s  průsaky vody. 
Oznámen termín otevření 2. prosince.

POSILOVNA, SAUNA, SOLARIUM,
AEROBIC, PILATES, YOGA, ZUMBA

KONDIČNÍ KICK BOX
DARUJTE K VÁNOCŮM SVÝM BLÍZKÝM

VÝHODNÉ ČLENSTVÍ
NEBO PERMANENTKU

KOULOVA 15, PRAHA – 6, DEJVICE
V PROSTORÁCH HOTELU INTERNATIONAL

HAPPY HOURS PO–PÁ, 12–14 HOD.

FITNESS - PODBABA

TEL: 296 537 838
WWW: FITNESS-PODBABA.CZ

Pronájem garážových stání
Kafkova –Wuchterlova

Nabízíme pronájem podzemních garáží v Praze 6
Kafkova-Wuchterlova. Střežený objekt v dochozí
vzdálenosti od metra Dejvická. Garáže jsou zabez-
pečeny kamerovým systémem. Vjezd a výjezd s či-
povou kartou.

Více informací na
tel. čísle 235 094 031 nebo na

e-mail: zcastrillo@sneo.cz

34www.vase6.cz
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DODÁVÁME
výpočetní techniku
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OPRAVUJEME
notebooky, osobní počítače
software, sítě

DOJÍŽĎÍME
servisní zásahy provádíme i u klientů
výjezdy po Praze zdarma

Notebook Centrum spol. s r.o.
Kladenská 57, Praha 6 – Vokovice
Metro A – Bořislavka
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Tel.: 603 824 677, 720 235 285
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          V OC Šárka v přízemí v pasáži naproti lékárně.

       AKCE NA OBLEK - KOMPLET 308,-kč
       AKCE PLATÍ DO KONCE LISTOPADU.
               Výtah z ceníku: košile 1ks 50 nad 10 ks 45, 
        apretace 50, impregnace 50. Koberce již od 150/m2.

                                         OTEVŘENO:
                   Po-Pá 8:00-19:00, So-Ne 9:00-18:00.

Platby kartou ANO.                Přijďte nás vyzkoušet.
Věrnostní karty ANO                            www.gemastars.cz

        ČISTÍRNA ODĚVŮ A PEŘÍ
GSK

KUPUJEME STAROŽITNOSTI
TRADICE - JISTOTA

ZVEME VÁS K LASKAVÉ NÁVŠTĚVĚ!

1-antik_sestka_15:2-antik_sestka_1

 241 493 633, 222 941 998
603 501 166

ZEDNICKÉ 
 OBKLADAČSKÉ

PRÁCE

www.siml.cz

MALOVÁNÍ, LAKOVÁNÍ
VČETNĚ ÚKLIDU

lakýrnické práce lze provést i v dílně

INZERCE
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DO KONCE LISTOPADU SE DOČKÁ 
OBNOVY RYBNÍK VINCENTINUM 
V BŘEVNOVĚ, KTERÝ V MINULÝCH 
LETECH CHÁTRAL. S REVITALIZACÍ 
SE ZAČALO LETOS V ČERVNU. 

Na  hrázi bude vysazena dubová alej. V  okolí 
rybníka budou dovysazeny lípy a  smuteč
ní vrby. „Samotná revitalizace byla zahájena 
v červnu, kdy byl vybagrován sediment včetně 
neuvěřitelného množství často i bizarních od
padků a vyhozených věcí od nedopalků po la

vičku. Práce by měly být dokončeny do konce 
listopadu,” říká radní Antonín Nechvátal (SZ), 
do jehož gesce patří životní prostředí. 
Břevnovský rybník Vincentinum, který se na
chází na  potoce Brusnice, byl vybudován až 
v  šedesátých letech 20. století na  místě pů
vodního parčíku. Jeho břehy byly obezděny 
kamennou zdí. „Revitalizace by měla umožnit 
propojení vodního a suchozemského prostře
dí, což je důležité zejména pro mladé vodní 
ptáky, žáby a další, kteří se z vodní hladiny těž
ko dostávají,” dodává radní.

Prostor mezi 
Bolívarovou 
a Bělohorskou změní 
svůj vzhled
JEŠTĚ DO KONCE ROKU BY SE MĚL 
DOČKAT OBNOVY VNITROBLOK 
BO LÍVAROVA. KONKRÉTNĚ PŮ-
JDE O OPRAVU PARKOVÝCH CEST, 
ÚPRAVU VYBRANÝCH PĚŠIN A DĚT-
SKÝCH HŘIŠŤ A TAKÉ ZRUŠENÍ NE-
POUŽÍVANÝCH LAVIČEK A HERNÍCH 
PRVKŮ.

„Výdaje na  úpravy a  revitalizaci zelené infra
struktury a cest patří k nejvýznamnějším polož
kám letošního rozpočtu a jsme rádi, že se nám 
daří plán naplňovat. S místními lidmi jsme úpra
vy v  Bolívarově detailně projednali a oni s nimi 
souhlasí, říká radní pro životní prostředí Antonín 
Nechvátal (SZ).
Vnitroblok mezi ulicemi Bolívarova a  Bělohor
ská tak čeká odstranění stávajících cest včetně 
podkladních vrstev, nově budou vydlážděny 
betonovou dlažbou. Stromy v  parku také bu
dou odborně prořezány a několik z  nich bude 
na přání občanů i pokáceno. Stávající lavičky na
hradí úplně nové, zmizí nepoužívané pískoviště, 
dvě používaná hřiště budou oplocena a přibude 
i houpačka.
Veřejná zakázka na realizaci revitalizace vnitrob
loku Bolívarova byla vypsána 3. září prostřednic
tvím etržiště Prahy 6. Nejvýhodnější nabídku 
podala právě firma SSK – stavební společnost 
Kolář s. r. o. Praha 6 tak se společností uzavře 
smlouvu, rozhodla o tom 7. října rada městské 
části Praha 6. Projekt přijde na  2  381  623 Kč  
bez DPH. 

OD ZAČÁTKU ZÁŘÍ DO KONCE 
ŘÍJNA TOHOTO ROKU PROBÍHALA 
NA HANSPAULCE REALIZACE AKCE 
CENTRÁLNÍ PARK HANSPAUL-
KA – KOTLÁŘKA, ZRUŠENÍ ULICE 
TURKOVSKÁ – PROPOJENÍ PARKO-
VÝCH PLOCH. 

Předmětem stavby bylo zrušení části obsluž
né komunikace v Turkovské ulici v úseku,  který 
propojuje ulici Šáreckou s ulicí Na Hanspaul
ce v  lokalitě Hanspaulka, Praha 6. Pojízdná 
komunikace byla nahrazena dlážděnou (žulo
vá dlažba) parkovou cestou s rozšírenou dláž
děnou plochou, vy užitelnou pro pobyt a hry. 
Dále na místě bylo instalováno nové veřejné 
osvětlení, umístěn nový mobiliář – nové la
vičky, odpadkové koše, pítko, stojany na kola. 
V  rámci projektu se vysadilo několik nových 

stromů – třešeň pilovitá – Prunus serrulata 
‚Shirotae‘ a zatravnilo se několik ploch po zru
šené komunikaci. „Příprava této akce trvala 
více než rok, byla zahájena již za  minulého 
volebního období a podařilo se ji úspěšně do
končit. Obě části parku jsou organicky spoje
ny,” říká Antonín Nechvátal, radní pro životní 
prostředí. Realizace této akce byla podpořena 
z Operačního programu Praha – konkurence
schopnost, z Evropského fondu pro regionál
ní rozvoj částkou 5 075 008 Kč, tento finanční 
obnos pokrývá cca 93 % nákladů na realizaci, 
zbylých 7 % bude pokryto z rozpočtu městské 
části Praha 6. 
Projektovou dokumentaci zpracoval Archi
tektonický atelier AND spol., s r. o. a realizaci 
provádí (na  základě výběrového řízení, kte
ré proběhlo na elektronickém tržišti Prahy 6 
a  bylo také uveřejněno na  webových strán
kách OPPK) firma Autotrak, s r. o.

Revitalizace rybníka  
Vincentinum v Břevnově

Centrální park Hanspaulka–Kotlářka

Stávající stav – Turkovská, pohled směrem k ŠáreckéPerspektiva návrhu

Rybník Vincentinum se 
v minulosti postupně 

měnil ve skládku odpadu, 
revitalizace jej vrací 

původnímu účelu. Foto: A. N.
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Brífink z radnice
 Koaliční partneři TOP 09, ANO 2011, STAN 
a  KDUČSL se rozhodli vypovědět koaliční 
smlouvu Straně zelených.

	Praha 6 se chystá podepsat Memoran
dum o  společném postupu s  TJ Sokol Bílá 
hora. Jeho cílem je prohloubení spolupráce 
a  tvorba podmínek pro realizaci víceúčelo
vého hřiště v Břevnově.

	Radnice Prahy 6 historicky poprvé finanč
ně podpoří Svaz důchodců v Praze 6. Jednot
livé místní organizace DědinaLiboc, Petřiny 
a  Břevnov si mezi sebou rozdělí pro zbytek 
letošního roku celkem 11 tisíc korun. Členové 

těchto spolků se pravidelně scházejí, pořáda
jí různé besedy a přednášky, na které si zvou 
lektory nebo známé osobnosti, navštěvují 
kulturní představení a podobně.

	Vedení městské části podporuje realizaci 
I. etapy projektu Zelená Malovanka, tedy po
stavení zelených stěn. Pěší propojení dvěma 
lávkami je součástí druhé etapy projektu, 
a hlavní město dosud nepožádalo o staveb
ní povolení. Mimoúrovňová křižovatka leží 
v místě napojení Strahovského tunelu na tu
nel Blanka, má rozlohu srovnatelnou se Sta
roměstským náměstím a  zelené stěny mají 
zejména omezit hluk a exhalace. 

Workshopy ke galerijnímu 
projektu Inkubátor
Galerie Inkubátor je nově vznikající galerie, která se zaměřuje 
na tvorbu mladých autorů do 20 let. Pořádá ve Stanici techniků, 
Dům dětí a mládeže, Pod Juliskou 2a. Vstup na workshopy zdar
ma. Více na www.inkubator.gallery.cz.  Témata workshopů: Co 
je ještě galerie? 11. 11. 2015, Kurátorské projekty – 18. 11. 2015, 
Galerie jako prostor nebo jako součást uměleckého díla 24. 11. 
2015, Jak se dělá výstava – 2. 12. 2015.

Posezení u  cimbálu s  Rosénkou v  neděli 15. listopadu 2015 
od 16:00 hodin. Poslech moravských písniček pro všechny dříve 
narozené z  Prahy 6 v  nově zrekonstruovaném antikvariátu, Ze
lená 15, Praha 6. Kapacita sálu omezena na  50 míst, rezervace 
na 224 311 709. Organizuje Dejvické divadlo. 

Šestkafest  Festival divadelních souborů z MČ Praha 6 ve dnech 
20.–22. listopadu 2015 ve Stanici techniků, DDM. Pořádá Stanice 
techniků.

Výstava Petra Krátkého – Inverze v galerii ENTRANCE. Vystavující 
umělci: Eva Červená, Zuzana Kantová, Karolína Klimešová, Tomáš 
Predka, Pavel Příkaský, Eva Vlčková Štýbrová Výstava probíhá od 5. 
11. do 29. 11. 2015. Otevřeno: čtvrtekneděle 12.0018.00. Pořádá 
galerie Entrance, Markétská 28/1.

BLUESOVÝ PODZIM V PRAZE 6 – Blue§ix 2015. Vstup na kon-
certy zdarma.
M.w/o The Electric Blue 12. listopadu 2015 od  19:00 hodin 
v Music Clubu U Holečků, Libocká 268/6. Sólo projekt Miloše Svo
body, kytaristy tria M. J. & The Electric Blue a jeho osobité pojetí.

René Lacko (unplugged) v  klubu Bluesbahnhof, Mlýnská 2a. 
René Lacko, bluesový kytarista z  Handlové, patří k  mimořádným 
zjevům slovenské bluesrockové scény. 

ZVA 12-28 Band v Music Clubu U Holečků. Zvolenská kapela ZVA 
1228 Band je unikátem nejen na slovenské a české scéně, ale nepo
chybně i v evropském měřítku.

INZERCE

7. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
MČ PRAHA 6 

SE BUDE KONAT V PÁTEK
27. LISTOPADU 2015  

OD 10:00 HODIN V ZASEDACÍM 
SÁLE V 6. PATŘE ÚMČ PRAHA 6.

Program jednání je zveřejněn 
na web. stránce Prahy 6. 

(Úřední deska  svolání a program, 
Volené orgány – program).

Bělohorská 150, 169 00 Praha 6
www.kastan.cz, kastan@kastan.cz, tel.: 233 353 020
spojení: zastávka U Kaštanu, tram 22, 25, 57

Akci finančně 
podpořila
MČ Praha 6

Rozsvícení vánočního stromku Spolkem břevnovských živnostníků

Buty Divadla pro děti     dovsomorH
Merta-Hrubý-Fencl  Dětský sbor Coro Picolo 
Praha   Echt! Jakub Jan Ryba: Česká mše vánoční 
Mikulášská besídka  Výtvarné dílny Atelieru 
Kaštan El Gaučo  Popmuseum   H.U.G.O.   
Kavárna Únik a další

   

Advent
v Kaštanu

Unijazz ve spolupráci 
s městskou částí Praha 6 

vás srdečně zve na

28. 11. – 20. 12. 2015

Volný vstup na všechny akce 
Kompletní program na
www.kastan.cz
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NOVÝ ARCHITEKTONICKÝ SMĚR „ANARCHOSTRUKTURALISMUS“ SE 
ZRODIL KONCEM ŘÍJNA V DEJVICÍCH. PROF. ARCH. MARTIN RAJNIŠ, JEDNA 
Z NEJVÝJIMEČNĚJŠÍCH OSOBNOSTÍ ARCHITEKTURY, VEDL PŘED NÁRODNÍ 
TECHNICKOU KNIHOVNOU VEŘEJNÝ HAPPENING DÓM CHAOSU. 

Dřevěná stavba, sestavená z  tisíce jasanových 
a  javorových kmínků, pracuje s principem cha
osu, principem, který je podle profesora Rajniše 
přítomen v  každé přírodní struktuře. Chaos je 
v  jeho konceptu vnímán jako tvůrčí prvek. Pr
vek, jemuž se sice současná architektura brání 
a  vytváří tak sice symetrické, stále dokonalejší 
stavby, které se tím ovšem současně stávají stále 
odcizenějšími.

Následující rozhovor pro čtenáře Šestky 
vznikl právě v  souvislosti s  happeningem 
profesora Rajniše.

„Dóm chaosu”, to zní trochu jako protimluv, 
protože "dóm" je vlastně cosi, co má mít pev-
nou strukturu, nejde tedy skutečně svým 
způsobem o protimluv?
To máte pravdu, ale jen na  první pohled. Tím 
názvem chceme provokovat k následující myš
lence: Dóm se vžil jako výraz promajestátní 
chrám, kupoli, klenbu. Ale cožpak příroda není 
mnohem geniálnějšímarchitektem, stavitelem, 
výtvarníkem než člověk a  jeho pevné struktu
ry? Máme zato, že právě spojení dvou zdánlivě 
protimluvných slov dóm a chaos implikuje sílu 
a kreativitu přírody a význam a krásu zdánlivé
ho neuspořádání a  nahodilosti jejích tvořivých 
postupů. S nezměrnou úctou k přírodě děláme 
vposlední době věci z rostlého dřeva, které už se 
dál neupravuje n a trámky nebo prkna. Nechá
váme zkrátka dřevo tak, jak narostlo – v našem 
případě to byly menší kmínky do 80 mm.

Co je na  tomto materiálu pro vás tak za-
jímavého?

Zajímavé je to, že narostly každý jinak, že sebou 
nesou svou přirozenou přírodní "neupravenost", 
že jsou takové, jak příroda dala. To, v současné 
době, kdy jsme obklopovaní čím dál víc organi
zovanějším světem, čím dál tím více přesnějšími 
postupy, předpisy, zákony, pravidly, tak mě to 
tíží. Já mám radši přírodu takovou, jaká je. Já 
mám rád lidi, kteří dokážou mluvit normálně ja
drně. Mám rád věci, které směřujou k takové té 
bezvadné podstatě jakéhokoliv stavění, jakéko
liv architektury, která tady je už několik tisíc let 
a jaksi se vytrácí.

Vraťme se zpět k “Dómu chaosu”, proč a  jak 
vznikl.
S  Tomem Kosnarem, což je kamarád, kolega 
tady v práci, jsme řekli: Postavíme věc z rostlé
ho materiálu, který je navíc levný, je všude, dá 
se relativně lehko získat a je to takové, řekněme 
přátelské gesto vůči přírodě i  vůči lidem. Lidé 
jsou taky příroda, součást přírody  mezi různo
rodostí klacků, které jsou si navzájem podobné 
a přitom jsou každý jiný, není jediný klacek, kte
rý by byl na milimetr stejný jako ostatní klacky. 
Takže jde o hledání světa, který je plný přírod
ních impulsů.

Čím vás inspiruje chaos?
Chaos začíná být jedním z  nejzajímavějších 
a nejfrekventovanějších pojmů soudobého svě
ta. Chaos je stav, který prochází celým vesmí
rem. Řada jevů je ze své podstaty chaotických. 
Dokonce náš mozek je zvláštním spojením cha
osu, do  jisté míry neuspořádanosti, s velmi so
fistikovanou uspořádaností, která mu umožňuje 
pro nás tak bezvadně pracovat. A my věříme, že 

Prof. arch. Martin Rajniš
DOUFÁM, ŽE EXISTUJE 
CESTA, A TA CESTA JE 
BLÍZKO PŘÍRODĚ.
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spojení chaosu s určitým řádem, s určitou struk
turou teprve něco vytvářejí. Tento protiklad, ten
to protimluv, tyto kontrasty, tyto protichůdné 
věci vytvářejí základ síly přírodních věcí.

A jak pro vás souvisí chaos s architekturou?
Když se na  to podíváte, naprostá většina pří
rodních věcí je zkombinováním nahodilých 
věcí s věcmi velmi systémovými. A to je přesně 
to, co soudobým barákům chybí  ty jsou čistě 
systémové, nejsou nahodilé. Jsou často nudné 
a  opakují jakoby vězeňský motiv, někdy spíš 
připomínající koncentrák než rozumnou stavbu. 
A  to se víc a  víc objevuje. Mezi koncentrákem 
a sídlištěm je určitě menší rozdíl než mezi sídliš
těm a normální pěknou architekturou. Ty rozdíly 
můžete vnímat všude, dokonce i tady v Praze 6.

Váš projekt navenek působí jako happening, 
hra, ve skutečnosti ovšem nese docela rebel-
ské poselství.
Kdo jsem, abych někoho poňoukal nebo mu 
vykládal, co má dělat? Já jsem normální chlápek 
jako kdokoliv jinej, takže to děláme spíš v legra
ci, příklady, hrou. A ten workshop je určitý druh 
pouliční události, kde chytrý kluci a krásný holky, 
nebo chytrý holky, krásní kluci  teď už to není 
vůbec rozdíl   z architektury budou dávat tyto 
věci dohromady. To není první workshop, který 
děláme. Většinou to dělají s velkým nasazením, 
s velkou chutí, a ta dobrá nálada, která k tomu 
patří, je pánbůhzaplať, nakažlivá. Takže proč by 
se kus Prahy 6 nenakazil dobrou náladou, pozi
tivní energií, která z  takového společného díla 
přímo září? Řekli jsme si, že ten čas a  energii, 
kterou odejmeme zakázkám, za  které jsou ně
jaké honoráře, rád věnuju studentům. Tak toto 
jsou zhruba hlavní motivy, které mám.

V souvislosti s touto vaší akcí se objevil doce-
la nový termín “anarchostrukturalismus”, jak 
jste k němu dospěl?
Když spojíte strukturu a  anarchii, tak zvolna 
vzniká něco, co jsme s klukama nazvali anarcho
strukturalismem věcí, kde protichůdné pohledy 
a  protichůdné živly se sjednotily. Když máme 
dobrý pocit z nějakého prostoru, není to náho
dou tím, že ten prostor má některé vlastnosti 
prostoru našeho vědomí, který je uvnitř mozku? 
Může to tak být a nemusí. Ale stojí za to o tom 
uvažovat, stojí za to to dávat dohromady. To už 
je výlet za hranice normálního myšlení. A  je to 
hrozně zajímavé. A zároveň si tím získáváme víc 
a víc svobody a prostoru na tvorbu a dalo by se 
dokonce říct, že je to anarchická svoboda. Anar
chie a svoboda až na půdu!

Můžete nabídnout nějaký srozumitelný pří-
klad?
Vezměte si  koruna stromu je na  jedné straně 
struktura jako blázen. Bezvadná! Drží to, listy se 

Prof. arch. Martin Rajniš
Připravil Jiří Mareček / Zdroj fotografií: Huť architektury
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mají o co opřít, a na druhé straně je to svým způ
sobem divoký zmatek. Když si vezmete mrave
niště, hnízdo ptáků nebo termitiště  tak to má 
podobné vlastnosti a je to většinou hrozně pěk
né. A je to dobře udělané. Čili  tahle protichůd
nost, ten zmatek v pořádku, pořádek ve zmatku, 
to je úžasně zajímavá věc. A my ji s těmi studen
ty dáváme dohromady, rádi si o tom povídáme 
 s každým. Protože si myslíme, že v současné fázi 
je soudobá architektura  většinou přičiněním ar
chitektů  v hodně špatné situaci. Jako by se mezi 
lidmi a architekturou vytvořil velký odstup a lidi 
se dívají na architekturu, na stavění jako na cizí 
věc a  přitom si nedokážou představit spokoje
nou společnost, která nemiluje svou vlastní ar
chitekturu. A teď jak to udělat? My doufáme, že 
existuje cesta, a ta cesta je blízko přírodě.

Proč by to měla být právě tato “přírodní” 
 cesta?
Je těžko představitelné, že by někdo stál před 
rozkvetlou třešní na jaře a říkal: Takhle hnusnej, 
agresivní, pitomej design už jsem dlouho ne
viděl. S tímhle běžte do hajzlu! Ne, ta třešeň je 
krásná, růžovoučká. Ale i tak cítíte, jak je chao
tická, každý květ je individuální, každý si vyros
tl svým vlastním způsobem. A  najednou část 
toho, co obdivujeme, je vlastně to, na  co jsme 

zvyklí, když se koukáme sami na  sebe. Každý 
máme svůj individuální ksicht  jsou si podobné 
v tom, že mají dvě oči, dvě uši, nos s dvěma dír
kama  ale každý je trochu jiný.

Dá se vůbec ve  středoevropských reáliích 
tenhle “přírodní model tvoření”, o němž mlu-
víte, aplikovat na stavbu domů, objektů?

Ale ano, když se podíváte třeba na  domy 
na Malé Straně, tak je to hodně podobná situ
ace. Ty věci, o nichž mluvím, můžou znamenat, 
že se lidi zvolna vracejí ke kořenům  čím dál víc 
věří přírodě, přírodním výtvorům  a tím nemlu
vím teď o léčivých bylinách, ale mluvím o příro
dě jako o všeobjímajícím systému. Jedno hnutí, 
které teď hodně zajímá svět, se jmenuje "Z ko
líbky do kolíbky".

Pokud by se vaše vize měly naplnit, jak by to 
v budoucnu s architekturou vypadalo?
Během několika generací bychom si vytvoři
li architekturu, která se nám skutečně bude 
do  hloubky duše líbit. Takovou, která bude 
obdobným, zajímavým a  báječným prosto
rem, jaký abstraktně nosíme uvnitř své hlavy. 
A konečně nastane doba  to už já budu dávno 
mrtvý  kdy lidi budou považovat architekturu 

za jedno z nejbáječnějších, nejdivočejších a nej
příjemnějších lidských řemesel, které má cenu 
dělat.
A k tomu patří i to, aby to bylo levné, svobodné, 
aby se to vyhnulo spoustě nesmyslných předpi
sů, aby si to lidi do jisté míry mohli dělat sami. 
Víte, ono to teď vypadá, ta moderní architektu
ra, jako delta velké řeky, která se pořád roztahu
je a jde hlouběji a hlouběji do moře a jednotlivé 
pramínky menší říčky se oddělují. Tak vypadá 
soudobá architektura. A  to, o  čem mluvím, je 
jedna z  těch říček, která může být v  té deltě, 
doufám, nejoblíbenější.

Ve světě se už dnes snaží řada lidí i v západ-
ní kultuře stavět si svá alternativní přírodní 
obydlí...
Ročně se postaví několik desítek milionů staveb 
a  mezi nimi je určitý zlomek takových přírod
ních věcí. Viděno mýma očima je zajímavější to, 
co třeba pořád ještě dělají domorodci v nejrůz
nějších končinách světa. V  Africe, v  Polynésii, 
v  Pacifiku, v  Jižní Americe, v  pralesech kolem 
Amazonky.
A  současně existují ještě pořád skupiny, které 
nejsou založeny na tom nakupit peníze a přivá
zat si na záda dům, který splácím v  lepším pří
padě dvacet let a někdy ještě déle. Což je podle 
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mého názoru hrozná zátěž na lidi. To je špatně! 
Já si myslím, že horní mez ceny správného obyt
ného domu by neměla přesáhnout půl milionu 
korun. Spíše méně.

Co změnilo váš pohled na architekturu?
Cestování! Strávil jsem čtrnáct let na  cestách 
a čím dál víc jsem začal uvažovat o tom, že řada 
věcí v  tom mém řemesle v  té mé zemi, kterou 
mám moc rád, v té mé krajině, je špatně. Třeba 
zrovna náklady na to stavění a zároveň i ta archi
tektura, tím, jak vypadá. Když se podívám na ba
rokní vesnici, tak je mi dobře na  duši. Když se 
podívám na předměstí Prahy, tak mi moc dobře 
na duši není, to si tedy pište. Ty domy jsou oškli
vé, předražené.

Mohl byste jmenovat pár příkladů těch vy-
slovených “architektonických hrůz” a  nao-
pak něčeho soudobého, co hrůzné není?
Podívejte se na  většinu katalogů rodinných 
domů. To je jedna velká hrůza. Tam nemáte je
diný barák, který by za něco stál. Hrůznější už to 
skoro nemůže být.
Když se na ten barák podíváte a uděláte si jeho 
analýzu, tak tam nepatří prakticky vůbec nic. Má 
blbě udělané detaily, blbé dispozice. Je to svým 
způsobem převářka, tváří se, jakože je nóbl, ale 
ve  skutečnosti jsou to samé náhražky. A  pro
to tohle naše blbnutí, ten workshop, je takové 
bubnování na bubínek, říkáme: lidi, může to být 
i jinak.

Je tohleto vysloveně situace typická pro 
 Česko?
Ne, to je celosvětové. Někde je to ale lepší. 
Ve  Skandinávii  Norsko, Finsko, Švédsko, Dán

sko  bezva. Je to otázka kultury, peněz, vzdělá
ní, celkové situace. Ti lidi jsou ve svých přáních 
daleko skromnější. Jsou při zemi. Váží si víc pří
rody, přírodních materiálů.

Co vám nejvíc vaši oponenti vytýkají?
Všechno. Já je štvu neuvěřitelně. Vytýkají mi tře
ba to, že mám víc svobody než oni. Ale jinak si 
myslím, že takových architektů, jako jsme my, 
je zaplaťpánbu čím dál tím víc. Takových, které 
to skutečně baví a  chtějí dělat parádní baráky. 
Snad už se zvolna zase ta kára, která uvízla v blá

tě, začíná hýbat. Takže já se na to dívám pozitiv
ně. Škoda, že nemůžu žít třeba dvě stě let, archi
tektura potřebuje strašně moc času a energie.

Jak se vnitřně srovnáváte s  tím, že jste re-
belem ve svém oboru, i když velmi známým 
a respektovaným?
Nechci, aby to vypadalo nějak nafoukaně, ale 
já jsem se vždycky snažil, a tak jsem byl vycho
vaný, abych šel svou cestou. A když jde člověk 
svou cestou, tak musí v Česku počítat s tím, že 
dostane občas do držky. Ale stojí to za to. Dostat 
do držky je dokonce někdy i dobře. Když koře
ní nepálí, tak to není pravé koření. Tak tohle je 
takové koření života – občas dostávat do držky 
a zároveň si člověk musí neustále říkat  seš nor
mální vobejda jako kdokoliv jinej. Tak se laskavě 
uklidni a nevytahuj se.

Co považujete za svůj největší majstrštyk?
To ještě přijde (smích). Hodně se těším třeba 
na stavbu věže z dřevěných kmínků, bude stát 
vedle Černého mostu, nad Kyjským rybníkem. 
Ta by se měla stavět na jaře.

DÓM CHAOSU

Místo:
Kampus Dejvice u Národní technické 
knihovny

Parametry stavby:
Stavební materiál: 1 000 jasanových 
a javorových kmínků v délce 3 m,  
6 000 spojek. 
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Z úřední desky
UMÍSTĚNÍ VELKOOBJEMOVÝCH 
 KONTEJNERŮ V ROCE 2015
Odbor ochrany prostředí Magistrátu hl. m. Pra
hy v roce 2015 zorganizoval opět projekt sběru 
objemného odpadu z domácností pomocí vel
koobjemových kontejnerů. Kontakt: Ing. Janda, 
tel. 236 004 263. 

Služba bude poskytnuta v následujícím režimu:
●  VOK bude přistaven v určeném termínu pouze 

na max. 4 hodiny
●  po celou dobu odborná obsluha bude moni

2. 11. 2015 od 16.00 do 20.00 hod.

Stochovská x Třebonická

Pelikánova u potoka za domem č. 115/4

Radistů x Navigátorů

3. 11. 2015  od 16.00 do 20.00 hod.

Brodecká x Únětická

Šmolíkova – slepé rameno

Ciolkovského x U Valu

4. 11. 2015  od 16.00 do 20.00 hod.

Na Padesátníku I x Na Padesátníku III

U Silnice x Ke Džbánu

U Stanice x U Kolejí

5. 11. 2015  od 16.00 do 20.00 hod.

Vlastina x Častavina

Vlastina x U Silnice  

Za Vokovickou vozovnou x U Kolejí

9. 11. 2015  od 16.00 do 20.00 hod.

José Martího

Osamocená

V Středu x Na Volánové (trafo)

10. 11. 2015  od 16.00 do 20.00 hod.

K Červenému vrchu x Na Luzích

Evropská x Přední 

K Brusce x Na Valech

11. 11. 2015  od 16.00 do 20.00 hod.

Václavkova – nádraží Praha Dejvice

Dejvická x V. P. Čkalova x Jaselská

Dejvická x Na Hutích

12. 11. 2015  od 16.00 do 20.00 hod.   

Kafkova x Buzulucká

Pod Kaštany x Jaselská

Puškinovo nám. x Českomalínská

16. 11. 2015  od 16.00 do 20.00 hod.

Krupkovo náměstí – u kostela

Českomalínská x Juarézova

nám. Interbrigády

26.11. 2015  od 16.00 do 20.00 hod.  

Kopeckého x Pod věžívozov.před 5/2309

Africká x Etiopská

Africká x Kamerunská

30.11. 2015  od 16.00 do 20.00 hod.

Nad Šárkou x Na Beránce

Horoměřická x Vostrovská

Arabská x Egyptská

1.12. 2015  od 16.00 do 20.00 hod.

Břevnovská – vedle kina

Soborská x Nad Šárkou (tenis.kurty)

Horoměřická x K Vršíčku

2.12. 2015  od 16.00 do 20.00 hod.

V Šáreckém údolí před č. 84/1444

V Šáreckém údolí  Žežulka

Liborova  Šlikova

18. 11. 2015  od 16.00 do 20.00 hod.

Ve Struhách x Antonína Čermáka

Čs. armády x Eliášova

Rooseveltova x Národní obrany u separace

19.11. 2015  od 16.00 do 20.00 hod.

Terronská x Verdunská  

Terronská x Albánská

Sušická x U Hadovky

23.11.2015  od 16.00 do 20.00 hod.

Kozlovská x Na Karlovce

Šárecká x Na Pískách

Na Klimentce x Na Míčánce

24.11.2015  od 16.00 do 20.00 hod.

Na Ostrohu x Fragnerova

Na Fišerce x Na Špitálce

Kolejní x Zelená

25.11.2015  od 16.00 do 20.00 hod.

Velflíkova x Flemingovo nám.

Ciolkovského x U Valu

Velvarská x Kanadská – u separace

3.12. 2015  od 16.00 do 20.00 hod.

Bělohorská x Kochanova

Kladenská x Nám. Bořislavka

Dělostřelecká x Slunná

7.12. 2015  od 16.00 do 20.00 hod.

Dělostřelecká x Spojená

Cukrovarnická x U Laboratoře

Za Vokovickou vozovnou x U Kolejí  

8.12. 2015  od 16.00 do 20.00 hod.

Pod Vyhlídkou mezi č. or. 46

Sibeliova x Na Hubálce (před zeď č. 23)

Nad Hradním potokem x Potoční

9.12. 2015  od 16.00 do 20.00 hod.

Cukrovarnická x V Průhledu

U Vojenské nemocnice x U III. baterie

K Červenému vrchu x Na Luzích

10.12. 2015  od 16.00 do 20.00 hod.

Ve Střešovičkách x Pod Andělkou

Patočkova x Junácká  chodník

nám. Před bateriemi x U V. baterie

14.12. 2015 od 16.00 do 20.00 hod.

Radimova u nákupního střediska

Pod Dvorem – u železniční tratě

Na Petynce (proti autobazaru)

15.12. 2015  od 16.00 do 20.00 hod.

Moravanů x Libovická

Libocká – na chodník u zast. MHD směr Petřiny

Na Okraji x Na Větrníku

16.12. 2015  od 16.00 do 20.00 hod.

Heyrovského náměstí (u obchodu)

Staré náměstí

Na Větrníku x Dusíkova

17.12. 2015  od 16.00 do 20.00 hod.

Nad Alejí x Šantrochova

Brunclíkova x Nad Alejí

Na Petřinách x Křenova

torovat jeho naplňování odpadem, evidovat 
počty návozů a zodpovídat za čistotu vysbíra
ného odpadu

●  VOK je určen pouze pro občany hlavního měs
ta  Prahy

Umístění VOK najdete pomocí webové aplika-
ce na: www.praha6.cz/vok_mapa.html

DO KONTEJNERU LZE ODKLÁDAT:
Starý nábytek, koberce a  linolea, zrcadla, umy
vadla, vany a  WC mísy, staré sportovní náčiní, 
autosklo a kovové předměty.

DO KONTEJNERU NELZE ODKLÁDAT:
Do kontejneru je zakázáno  odkládat živnosten
ský odpad, nebezpečný odpad (např. autobate
rie, zářivky, barvy, rozpouštědla, motorové oleje 
a obaly od nich), bioodpad (tzn. veškerý rostlin
ný odpad), stavební odpad, dále pak pneumati
ky, elektrospotřebiče, televizory a pc monitory, 
počítače, lednice, mrazáky a sporáky. 

Další informace získáte na odboru dopravy 
a životního prostředí Ing. Beranová, telefon: 
220 189 554.
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Případné další informace získáte na  odboru dopravy a  životního 
prostředí Úřadu městské části na tel. čísle 220 189 402 – Ing. Blanka 
Svobodová.

MOBILNÍ SBĚRNÉ DVORY 2015
Mobilní sběrný dvůr Unhošťská a Aritma (Nad lávkou – u koupaliště Džbán).
Kontejnery budou pravidelně přistaveny každý pátek ve 12.00 hod. a po
nechány do neděle do 22.00 hod. Po celou dobu bude zajištěna průběžná 
výměna. Dochází tak k vyšší četnosti přistavení kontejnerů na stanovišti 
Aritma, naopak u stanoviště Unhošťská k výraznému omezení dní. K to
muto omezení přistoupila MČ především z  toho důvodu, že stanoviště 
v ul. Unhošťské není využíváno výhradně občany Prahy 6, pro které byla 
tato bezplatná služba určena, ale do kontejnerů je odkládán i živnosten
ský odpad a odpad občanů z přilehlých obcí Středočeského kraje.

Mobilní sběrné dvory Zličínská x Radimova
Pro oblast Ruzyně zřizujeme ještě nový mobilní sběrný dvůr Zličínská  
(konečná MHD bus).
Abychom současně poskytli stejný rozsah občanům z oblasti Břevnova, je 
od dubna provozován i mobilní sběrný dvůr Radimova. Kontejnery jsou 
umístěny v ulici Radimova vedle čp. 447.
Prosíme občany, aby u všech mobilních sběrných dvorů dodržovali třídění 
odpadu dle označení kontejnerů.
Termíny přistavení kontejnerů: 30.–1. 11. 2015, 13.–15. 11. 2015,  
27.–29. 11. 2015, 11.–13. 12. 2015, 25.–27. 12. 2015. 

SBĚRNÝ DVŮR MČ PRAHA 6
Na území městské části Praha 6 je v provozu jeden sběrný dvůr pro odběr 
velkoobjemového odpadu z domácností. Bezplatné služby tohoto sběrné
ho dvora jsou určeny pouze pro občany městské části Praha 6, nikoliv pro 
občany Řep, Lysolají, Nebušic, Přední Kopaniny a Suchdola. Služby níže uve
deného dvora nejsou určeny pro potřeby podnikatelů nebo firem.

Jednořadá 2124 

den provozní doba zůstává nezměněna po celý rok

Po zavřeno

Út, Čt 8:30–18:00

Stř 8:30–16:00

Pá, So 8:30–12:30

Ne 13:00–17:00

Přijímá se: odpad maximálně do objemu 2 m3 v jednom týdnu od jedné 
osoby a to zdarma. Objemný odpad (nábytek, zařízení domácnosti), dřevě
ný odpad, kovový odpad, ve vymezeném objemu listí a větve. 
Nepřijímá se: stavební suť, zemina, pneumatiky a směsný odpad, nebezpeč
né odpady, jako jsou: baterie – monočlánky, akumulátory, oleje a tuky (kromě 
potravinářských), ředidla, staré barvy, kyseliny a hydroxidy, lepidla a prysky
řice, odmašťovací přípravky, fotochemikálie, pesticidy, zářivky a ostatní před
měty s obsahem rtuti a chladničky, televizory a další elektronika.

SBĚRNÝ DVŮR HL. M. PRAHY
V případě, že objem odpadu přesáhne povolený limit, doporučujeme od
pad odevzdat ve sběrném dvoře v Proboštské ulici č. 1, Praha 6, který je za

jištěn Magistrátem hl.m. Prahy. Ve sběrném dvoře v Proboštské ulici mohou 
bezplatně odevzdávat odpad občané s trvalým bydlištěm na území hl.m. 
Prahy. Zde funguje i služba objednávkového odvozu odpadu do sběrného 
dvora.

Proboštská 1

den provozní doba-letní období provozní doba-zimní období

Po  Pá 8:30–18:00 8:30–17:00

So 8:30–15:00 8:30–15:00

Přijímá se: objemný odpad (nábytek, zařízení domácnosti), suť z bytových 
úprav v množství do 1 m3  za měsíc zdarma (nad 1 m3 za poplatek), dřevěný 
odpad, odpad z údržby zeleně, kovový odpad, papír, sklo, plasty, nápojové 
kartony, nebezpečné složky komunálního odpadu (baterie – monočlánky, 
akumulátory, oleje a tukykromě potravinářských, ředidla, staré barvy, léky, 
kyseliny a hydroxidy, lepidla a pryskyřice, odmašťovací přípravky, fotoche
mikálie, pesticidy, zářivky a ostatní předměty s obsahem rtuti), pneumati
ky za poplatek od 30, Kč za kus (dle velikosti) a vyřazená elektrozařízení 
(lednice, pračky, televize, rádia, sporáky, počítače, videa   vše ekologicky 
zpracováno na třídicí lince).
!!!NELZE ODEVZDÁVAT: nebezpečné složky stavebního odpadu (např. as
faltová lepenka obsahující dehet, azbest apod.)!!!
Omezení jednorázového návozu – možný vjezd vozidel max. do 3,5 t.

V  rámci podzimního úklidu komunikací budou stejně jako v  přede-
šlém roce přistaveny velkoobjemové kontejnery na likvidaci zejména 
rostlinného odpadu z Vašich zahrádek, ale i  na  likvidaci objemného 
odpadu z domácností ve vlastnictví fyzických osob.

POZOR ZMĚNA PŘISTAVOVÁNÍ KONTEJNERŮ
Vážení občané, městská část Praha 6 se rozhodla umožnit Vám maximální 
využití přistavovaných velkoobjemových kontejnerů. Dojde tak k prodlou
žení doby, po  kterou budou kontejnery umístěny na  jednotlivých stano
vištích. Na jednotlivá stanoviště budou kontejnery přistaveny ve dvou va
riantách. Kontejnery přistavené od pátku do soboty budou na stanoviště 
přistaveny vždy v pátek nejpozději do 12.00 hod,  odvoz bude proveden 
v sobotu ve  22.00 hod. Kontejnery přistavené od neděle do pondělí, budou 
na stanoviště přistaveny vždy v neděli nejpozději do 12.00 hod. odvoz bude 
proveden v pondělí ve 22.00 hod. V případě naplnění bude zajištěna jejich 
pravidelná výměna. Po  svozu bude dodavatelskou firmou zajištěn úklid 
každého stanoviště. Prosíme občany, aby u  všech kontejnerů dodržovali 
třídění odpadu dle označení kontejnerů.

DO KONTEJNERU NELZE ODKLÁDAT:
Do kontejneru je zakázáno odkládat živnostenský odpad, nebezpečný 
odpad (např. autobaterie, zářivky, barvy, rozpouštědla, motorové oleje 
a obaly od nich), stavební odpad, dále pak pneumatiky, elektrospotřebiče, 
televizory a pc monitory, počítače, lednice, mrazáky a sporáky.

Případné dotazy zodpoví pracovníci oddělení inspekce, odboru 
dopravy a životního prostředí na tel. čísle 220 189 379, 220 189 905, 
220 189 909.

Pá – So 6. 11.–7.11. Ne – Po 8.11.–9.11.

Moravanů x Rozdělovská Sibeliova x Na Hubálce

Zengrova x Na Kvintusce Anastázova x Sartoriova

 Na Bateriích u č. 27 Moravanů x Libovická

 Malobřevnovská x Falcká Nad Šárkou x Krocínovská

 Matějská x Průhledová Padesátník

 Na Větru  u trafostanice U letiště

Pá – So 20. 11.–21. 11. Ne – Po 22. 11.–23. 11.

 Evropská x Přední Pod Mohylou x Chrášťanská

Na Petynce x U Střešovických hřišť Pod Petřinami x Střední

 Nad Šárkou x Na Beránce Sibeliova x Farní

 Na Vlčovce x Mydlářka  Stamicova x Brixiho

 Ovocná x Ve Skalkách  Šultysova x Pětipeského

 Kladenská před č. 665  Na Pískách x Sušická
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MIKULÁŠSKÁ TRADICE BÝVALA 
V MINULOSTI DODRŽOVÁNA MNO-
HEM VÍCE, NEŽ JE TOMU DNES. 
PŘESTO NAŠTĚSTÍ ANI V MINU-
LÝCH LETECH NEZANIKLA DOCELA. 
NA VENKOVĚ PŘEŽILA MNOHEM 
DÉLE A V INTENZIVNĚJŠÍ PODO-
BĚ, NEŽLI TOMU BYLO VE VĚTŠÍCH 
MĚSTECH. I TADY SE VŠAK DŘÍVE 
SLAVÍVALA S VELKÝM DŮRAZEM.

Ve staré Praze se Mikulášové scházeli před kos
tely zasvěcenými tomuto světci. Vlastně šlo 
o jakýsi trh, kam se Mikulášové se svým dopro
vodem scházeli a rozdělovali si působiště. Mohl 
sem také přijít ten, kdo si chtěl návštěvu Mikulá
še objednat. A bylo z čeho vybírat, podle dobo

vých pramenů se před zmíněnými kostely schá
zely v tento den i stovky těchto postav. Včetně 
čertů a  andělů měl tehdejší Mikuláš často po
četnější doprovod. Ulicemi procházely mimo 
jiné také takzvané Mikulášky, symbolizovaly 
matku světce, po němž se tento svátek jmenuje 
a s nímž je také spjata legenda o jeho velké dob
ročinnosti. Ta spadá do 3. století a líčí Mikuláše 
jako bohaboj ného a  soucitem k  bližním obda
rovaného syna zámožných rodičů, který mimo 
jiné zachránil několi mladých žen od potupné
ho osudu  nevěstek. Později byl vysvěcen bisku
pem v městě Mira. V té době uchránil zázračným 
způsobem věřící své diecéze před hlado morem. 
Obdarovávání dětí spjaté s touto tradicí má tedy 
připomínat ušlechtilost tohoto světce. 
Před kostely na Staroměstském, Malostranském 
a Vršovickém náměstí, všude tam, kde stojí sa
krální stavby zasvěcené tomuto patronovi chu

dých, se tedy sešly v tento den postavy v často 
velmi pitoreskních maskách a kostýmech a byla 
pro ně sloužena mše. Poté se vydaly do  praž
ských ulic. V  nich bylo možno spatřit Mikulá
še, čerty, anděly, Mikulášku, smrtku až dlouho 
do  noci. Poté se hloučky masek scházívaly 
na Kampě, tam se dělily o  to, co jim rodiče při 
návštěvách jejich dětí darovali a  posilňovali se 
horkým grogem, pivem či kořalkou, kterou bě
hem svých návštěv po pražských domácnostech 
často dostali také jako odměnu za své služby. 
Role Mikulášů a jejich pomocníků se ujímali té
měř výhradně lidé potřební, takoví, kteří si díky 
této tradici mohli poněkud přilepšit, neboť sou
částí jejich odměny býval také finanční obnos. 
V současné podobě se dodržování této tradice 
věnují lidé často spíše z jisté recese a s vizí své
rázné zábavy. 

JM

Zikmund Reach: Dobový název 
snímku: Kristinka, prodavačka čertů, 
kolem 1908.

MIKULÁŠSKÁ TRADICE 
VE STARÉ PRAZE
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Jednoho anděla je možné potkávat denně. 
Mnoho mužů je alespoň přesvědčeno, že se 
nachází u nich doma. Na Vánoce andělé z repro
duktorů prozpěvují, často až uši zaléhají. Exis
tuje ale 5. prosinec, den, kdy můžeme  potkat 
andělů více přímo v  ulicích Prahy, i  Prahy 6. 
Většinou mají bílá křídla, často bílou řízu a zla

tou hvězdu na čele. Jejich černí, rohatým opicím 
podobní a řetězy řinčící parťáci jsou ale vlastně 
také bývalí andělé, prostě andělé padlí. Bělost 
křídel a skutečně bezelstný pohled očí není zřej
mě lehké zachovat trvale… Hlavní figura onoho 
prosincového dne však kráčí mezi oběma póly, 
zářivým i  tím tmavým a  chřestícím. Mikuláš. 
Velká předzvěst blížících se Vánoc. První, kdo 
alespoň některým, hlavně nejmenším, přináší 
dárečky. Čert je vleče, anděl podává, ale Mikuláš 
poděluje. Vážný, někdy trochu přísný, nakonec 
ale shovívavý, dobromyslný a  rozdávající. Proč 
by ho děti nemilovaly?

Mikulášové se svou suitou nechodívali našimi 
ulicemi odjakživa. Nejstarší doklady v českých 
zemích prý svědčí o  divadlu podobné scénce 
v  městských kostelech ve  14. a  v  15. století. 
Plynulá kontinuita ale zřejmě nebyla. Znovu 
k nám Mikuláš výrazněji dorazil, již i na venkov, 
koncem 18. století. Takže tradice představuje 
v  průměru aspoň deset lidských generací. Te
levizní rodopisné programy ale prozrazují, jak 
často dosud platí veršované tvrzení J. V. Sládka, 
že Češi znají jen tři generace svých rodů: otce, 
syna a  děda. Pak 18. století znamená „velmi 
dávno,“ ale historicky nejde o  přespříliš dlou
hou dobu. Ještě dlouho potom jsme si na ven
kově vystačili s Luckou, bíle oděnou ženštinou 
se zamoučenými tvářemi nebo s maskou. Vtrh
la 13. prosince do  stavení, trochu kvílela, tro

chu huhlala, naháněla strach jako dnešní čerti. 
Často jich bývalo několik. Kontrolovaly, jak si 
hospodyně doma vede. Nakonec dětem rozdá
valy aspoň skromné drobnosti. Do  městských 
ulic se však Lucky neodvažovaly. Tam vkráčel 
Mikuláš, muž se zvláštní čepicí vysokých cír
kevních hodnostářů, zvanou mitra. Na počátku 

tradice totiž stojí dobrotivý biskup. V ruce pro
to Mikuláš drží ještě další jeho hodnostní sym
bol – atribut. Je jím berla  dlouhá hůl s různě 
zakulaceným a  ozdobeným horním koncem. 
V jednoduché prosté podobě ji užívali pastýři.
Mikuláš dnes patří mezi naše nejtrvalejší folk
lórní tradice. Bylo by škoda, kdyby se snad 
z  ulic opět vytrácel. Zdá se však, že tohle ne
bezpečí nehrozí. Zejména, pokud nezapomene 
rozdávat.  KrB

Kdy lze potkat anděly

 Ďáblův „cukr a bič“. Pohlednici užívá i jedno 
pražské nakladatelství (obr. vlevo). Lucky mívaly 
zobcovité masky.

 V minulé éře se tradice Mikuláše slavila 
organizovaně v rámci socialistických podniků.
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Tradiční figurky Mikuláše, anděla i čerta má starožitník ve Slivenci.
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Akce Sportujeme  
v každém věku 
měla opět úspěch
Úterní odpoledne 6. října letošního roku opět 
patřilo v Praze 6 aktivním seniorům nad šede
sát let. Celkem 172 jich přišlo do areálu Fakul
ty tělesné výchovy a sportu Univerzity Karlovy, 

aby si zasoutěžili při 3. ročníku akce Sportuje
me v  každém věku. Ta totiž souvisí s  Meziná
rodním dnem seniorů, který každoročně při
padá na 1. října. 
Akci, kterou pořádá městská část Praha 6 
ve  spolupráci s  Fakultou tělesné výchovy 
a  sportu UK, přišli podpořit děkanka fakulty 
Eva Kohlíková a radní pro sport a volný čas Ro
man Mejstřík. Zúčastnil se také úspěšný oště
pař Vít Veselý.

Senioři soutěžili v  sedmi sportovních disci
plínách a tři nejlepší v každé z nich si odnesli 
pohár a diplom. Celým odpolednem prováze
lo svým hudebním vystoupením duo Živý Ju
kebox, dále pak i cvičení tchaiťi, jógy, fit jazzu 
a ukázek sebeobrany.
Závěr programu obohatila tombola, ve  které 
mohli všichni zaregistrovaní vyhrát hodnotné 
ceny. Nejvíc radosti ovšem udělaly koloběžky 
a jízdní kolo.

KRÁSNOU TRADICÍ SE V PRAZE 6 
STAL KULTURNĚ-CHARITATIVNÍ VÁ-
NOČNÍ BAZÁÁÁR ORGANIZOVANÝ 
NADAČNÍM FONDEM ŠESTÝ SMYSL 
VE SPOLUPRÁCI S MĚSTSKOU ČÁS-
TÍ PRAHA 6. 

Jeho třetí ročník je připraven na 11. a 12. prosin
ce v prostorách divadla SEMAFOR. Na návštěv
níky čeká bohatý kulturní program, který si 
budou moci ZDARMA užít po oba dny. Součástí 
této akce je prodej předmětů od obyvatel Pra
hy 6, které mohou v mnoha rodinách obohatit 
štědrovečerní nadílku. Výtěžek z  prodeje po
může dětem umístěným v dětských domovech. 

Nadační fond Šestý smysl pomáhá již od dubna 
2013 lidem z Prahy 6 v obtížných životních situ
acích. Díky štědrosti dárců v uplynulých letech 
mohl Nadační fond Šestý smysl splnit přání 
nejen dětem předem vybraným ve  spolupráci 
se sociálním odborem MČ Prahy 6, ale i  řadě 
dalších. Jejich příběhy a činnost fondu najdete 
na www.nfsestysmysl.cz.

Letos v říjnu se mezi tyto obdarované zařadi
la i Anička Krátká, která se vinou autonehody 
ocitla v  17 letech na  invalidním vozíku s  těž
kými zraněními. Jako velká bojovnice prošla 
rehabilitačním léčením a  nyní se i  na  invalid
ním vozíku postupně vrací ke  svým bývalým 
aktivitám a  obrovskou silou vůle překonává 
nepřízeň osudu. Na vozíku hraje ragby, je člen
kou tanečního oddílu vozíčkářů, vede volno
časový kroužek v kostele sv. Vojtěcha v Praze 6, 
 dokonce jezdí jako hlavní vedoucí na společné 
výpravy a na letní tábory. K tomu ještě přidala 
jízdu na  handbiku. Dodejme ještě, že Anička 
pochází ze šesti dětí, nyní je jí 20 let a  i  přes 
svůj úraz stihla úspěšně absolvovat Gym

ná zium Jana Keplera. 
Za  její neuvěřitelný 
a hrdinný boj s osudem 
získala od fondu příspě
vek na  svůj další sen 
 lyžování na  monoski 
(speciální lyže pro hen
dicapované), které po
mohou i  jako rehabili
tační  cvičení.
I  v  rámci letošního Vá
nočního Bazáááru mů
žete přispět dětem, 
které nemají to štěstí, 
aby žily v rodinném pro
středí. V  každé domác
nosti najdeme předmě

ty, hračky, oblečení, které je nám líto vyhodit, 
ale už je  nepotřebujeme. Pěkné a nepotřebné 
věci, které ještě mohou někomu udělat radost 
(například sportovní potřeby, hračky, bižuterie, 
oblečení), přineste o víkendech 28. a 29. listo
padu a 5. a 6. prosince 2015 od 10 do 14 hodin, 
do TJ SOKOL DEJVICE (zadní vchod z ulice Dej
vická 2, Praha 6). 

Do projektu můžete také přispět jakoukoliv 
finanční částkou. Nadační fond má zřízenu 
veřejnou sbírku (S-MHMP/1241484/2013) 
a  k  ní je přiřazen speciální transparentní 
bankovní účet, č.ú.: 107-5920070207/0100, 
zřízený u Komerční Banky. 

VÁNOČNÍ BAZÁÁÁR: 
třetí ročník proběhne  
opět v divadle SEMAFOR

TERMÍNY DO DIÁŘE:
28. a 29. 11 a 5. a 6. 12. 2015   Příjem 
věcí na Vánoční Bazááár. Tělocvična TJ 
Sokol Praha Dejvice, zadní vchod Dejvická 
2, vždy od 10 do 14 hodin.

11. a 12. prosince 2015 – Vánoční 
Bazááár s kulturním programem pro 
děti i dospělé a prodejem darovaných 
předmětů. V pátek 11. 12. od 13 do 22 ho
din a v sobotu 12. 12. od 10 do 22 hodin, 
divadlo SEMAFOR.

Nadační fond Šestý 
smysl pomáhá již 
od dubna 2013.

Radní Milena Hanušová 
v rozhovoru s Aničkou Krátkou.
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Kouzelný Halloween s velkým překvapením
Z PRAMENŮ POZNÁNÍ SLOVANSKÉHO POHANST VÍ JE 
ZŘEJMĚ, ŽE SLOVANÉ BYLI ANIMISTY. VĚŘILI, ŽE PŘÍRO-
DA A VŠECHNO V NÍ JE OBYDLÍM PRO DUCHY A DÉMO-
NY. UCTÍVALI TAK NAŠI PŘEDKOVÉ TŘEBA ŘEKY, VÍLY, 
STUDÁNKY, BA DOKONCE I KAMENY.  
K mnohým démonům, kterým Slované vzdávali úctu, patřily i duše zemře
lých. Víra v posmrtný život se tak stala přirozenou součástí života. Ritua
lizované zvyky se mnohdy můžou dodržovat dodnes: například otevírání 
oken, aby duše mohla odejít. Okno se pak doporučovalo zavřít, aby se 

už nemohla vrátit. Dalším, dnes  rituali
zovaným příkladem uctívání zemřelých, 
jsou Dušičky – v našich kalendářích často 
označovány jako svátek Všech svatých. 
Moderněji a  nověji se i  u  nás začal sla
vit Halloween. Obvykle si ho spojujeme 
s Amerikou, jde však o starý keltský zvyk. 
Keltové věřili, že v noci na 1. listopadu se 
duše mrtvých vracejí domů, a  proto dá
vali před vchody svých příbytků nejčas
těji dýně.
I radnice Prahy 6 se tak historicky poprvé 
rozhodla oslavit halloweenský svátek 
Všech svatých. V neděli 1. listopadu 2015 
od  14 do  19:30 nastal proto ten správný 
čas dorazit do  obory Hvězda. Dušičkové 
a  halloweenské odpoledne a  podvečer 
si tam mohla užít celá rodina. „Šlo o akci 
zcela nového typu, chtěli jsme jí rozšířit 

nabídku volnočasových aktivit pro rodiny s  malými dětmi. U  veřejnosti 
měla akce mimořádný úspěch a přesto, že to bylo dost netradiční i  rad
ní se ztotožnili s tím, že se sami převlečou do halloweenských kostýmů,“ 
komentuje výsledek Halloweenu ve Hvězdě radní Roman Mejstřík (ANO), 
zodpovědný za sport a volnočasové aktivity.
Každé dítě, které do Hvězdy přišlo oblečeno do halloweenského kostýmu, 
navíc dostalo lampion. Oborou prošel i  lampionový průvod masek. A to 

stále nebylo vše! Vedení 
radnice totiž pro všechny 
návštěvníky akce přichys
talo jedno velké a  origi
nální překvapení přímo 
od starosty i radních. Děti, 
které se vydaly na stezku 
odvahy, mohly v  potem
nělé oboře potkat statné
ho rytíře na  živém koni, 
kterým byl starosta Prahy 
6 Ondřej Kolář.  Celá stra
šidelná stezka totiž byla 

lemována převlečenými radními v rolích netopýra, černokněžníka, kost
livce, čarodějnice, bílé paní, obra či upírů. 
„Nápad převléknout starostu a radní do halloweenských kostýmů se mi lí
bil od začátku. Skvěle připravený den, děti se bavily, bylo to na nich vidět. 
Akce se jim velmi líbila, a  to především díky bohatému doprovodnému 
programu,“ říká starosta Prahy 6 Ondřej Kolář. 
„Děti navíc dostávaly i glejty za statečnost, na které si mohly dát speciálně 
vyrobenou pečeť. Přálo nám i počasí. Prostě paráda,“ uzavírá ředitel praž
ského Domu dětí a mládeže Libor Bezděk. Organizátoři akce děkují Kau
flandu za 1 000 dýní a vydavatelství Mladá fronta, které věnovalo na akci 

dvě stovky dětských knih a časopisy Sluníčko a Mateřídouška, pražské zoo 
a společnosti SportAnalytik. 
Do Hvězdy na  rodinný den dorazilo několik  tisíc lidí. Na pódiu je bavila 
skupina Pískomil se vrací a celou akci moderoval Petr Říbal.  PV

Městská část Praha 6 zve dne 14. 11. 13:30–18:00 na 

ŠESTKOHRANÍ 
Další kulinářskovýtvarné odpoledne pro rodiče s dětmi,  

které proběhne v Písecké bráně!
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KAMPUS DEJVICE OŽIL JÍDLEM
TŘETÍ ŘÍJNOVÝ VÍKEND OŽIL KAM-
PUS DEJVICE FILMY O JÍDLE I JÍD-
LEM SAMOTNÝM. LIFE SCIENCES 
FILM FESTIVAL ZDE PŘEDSTAVIL TY 
NEJLEPŠÍ SNÍMKY O JÍDLE Z UPLY-
NULÝCH 5 ROČNÍKŮ. 

Návštěvníci pak mohli ochutnat skutečné jídlo 
na Street Food Festivalu a vzdělat se během do
provodného programu. „Chceme představovat 
vědu živě, ne jen jako vědu bílých plášťů v labo
ratořích se zkumavkami, ale jako vědu v  praxi, 

v jídle, v rostlinách, vědu, která mění svět přímo 
kolem nás,“ vysvětluje organizátor festivalu Petr 
Alexander z  Harvest Films. V  červnu 2015 po
depsal starosta městské části Praha 6 společně 
s  řediteli okolních vysokých škol, výzkumných 
ústavů a  Národní technické kni hovny memo
randum o spolupráci v Kampusu Dejvice.  „Jsem 
pyšný na  to, že se podařilo tento mezinárodní 
festival letos uspořádat také zde, jde o  jednu 
z největších kulturně vzdělávacích akcí v Praze 6 
v roce 2015. Věřím, že je první vlaštovkou a při
spěje k oživení veřejného prostoru v tomto mís
tě,“ řekl zástupce starosty MČ Praha 6 Jan Lacina.

Veřejnost Šestky 
má opět kino
Kino Dlabačov otevřelo minulý měsíc své 
prostory veřejnosti v budově hotelu Pyrami-
da. Do loňského roku fungovalo jediné kino 
na Ořechovce.

 „Když jsem byl kluk, chodili jsme do kina třikrát 
týdně. Tenkrát hrála v  Praze 6 kina Orlík, Svor
nost, Bruska, Kyjev, Ořechovka, Bořislavka, Ve
leslavín, Radost a Dlabačov. Když jsem loni při
šel na radnici, nefungovalo v naší městské části 
kino už ani jedno. Zaplať pánbůh za  vzkříšení 
Dlabačova,“ říká o znovuotevření kina zástupce 
starosty Jan Lacina. 
Návštěvníci sem mohou chodit nejenom na   

filmy, ale těšit se mohou 
i  na  divadelní představení, 
kon certy, výstavy a  další kul
turní akce. Sál kina je vybaven 
nejnovější technologií digi
tální projekce s vysokým roz
lišením 4K, v  předsálí vznikla 
kavárna a komorní scéna pro 
doprovodné akce. Provoz ki
na Dlabačov podpořila také 
městská část Praha 6.
Podle Kristiny Charvátové 
z  KC Dlabačov je vidět jasný 
zájem ze strany diváků. „Bě
hem 14 dnů, kdy jsme Dlaba
čov otevřeli, nás navštívilo 656 

diváků a odehrálo se 35 představení pro všechny 
věkové kategorie,“ pochvaluje si Charvátová.
Dlabačov není pouze obnoveným kinem, ale 
i  divadelní scénou, která hostí úspěšná diva
delní představení. V listopadu zde například vy
stoupil Josef Dvořák s legendární hrou S Pydlou 
v zádech, v prosinci se diváci mohou těšit na no
vou divadelní inscenaci  „Zelňačka“ s Oldřichem 
Víznerem a  Otakarem Brouskem ml. Děti zase 
potěší premiéra pohádky Obušku, z pytle ven.
Listopad bude bohatý na  filmové přehlídky, 
od 11. 11. do 16. 11. uvedou filmy Paola Sorren
tina, od 19. do 22. 11. filmy k životnímu výročí 
režiséra Vojtěcha Jasného pod názvem Jasných 
90. V  programu také Kulturní centrum Dlaba
čov reflektuje 17. listopad  den boje za svobo
du a demokracii uvedením 2 dokumentů: Boží 
mlýny a Tenkrát. 
„Filmovou nabídku rozšiřujeme o speciální pro
jekce pro seniory za speciálně upravené vstup
né, navazujeme dlouhodobou spolupráci se zá
kladními školami v Praze 6 projektem „filmových 
akademií“. Listopad je opravdu nabitý, program 
neustále „ladíme“ a šijeme divákům na míru dle 
jejich potřeb a kritérií,“ dodává Charvátová.

Během dvou týdnů od otevření 
navštívilo Dlabačov již 656 diváků. 

Foto: K. Ch.
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Na Mikuláše se 
chystá ve Skleňáku 
vernisáž
Jako každoročně i  letošní rok připravuje 
městská část Praha 6 na Mikuláše překvape-
ní. Po úspěšných výstavách Zdeňka Smetany 
či Karla Franty to tentokrát bude výstava 

dalšího místního občana Hanspaulky a Oře-
chovky, Ondřeje Sekory. 

Jeho postavičky Ferdy Mravence, Berušky či 
brouka Pytlíka již více než osm desetiletí při
nášejí radost malým i velkým. Jako tradičně na  
vernisáž naváže mikulášská zábava s  Mikulá
šem, andělem a  čertem. Vernisáž výstavy pro
běhne ve Skleněném  paláci, na náměstí Svobo
dy dne 5. prosince již v 16 hodin, od 17 hodin se 

pak ve Skleněném paláci rozhoří pekelné ohně 
a  začne úřadovat spravedlivý Mikuláš, laskavý 
anděl a  všechny přítomné přijde pozlobit zlý 
čert. Děti se mohou svěřit se svými nepravostmi, 
které napáchaly během roku a kdo bude mluvit 
pravdu, bude odměněn. Nejen tím, že si opeče 
na pekelném ohni buřta, ale zúčastní se i další 
zábavy a mikulášské diskotéky.  
Na závěr připravili organizátoři akce překvapení 
pro malé i velké!

Vánoce letos oslavíme 
na náměstíčku s koňmi
PRAHA 6 SI PRO VÁS I LETOS PŘI-
PRAVILA BOHATÝ PŘEDVÁNOČNÍ 
PROGRAM. TENTOKRÁT SE EPICEN-
TREM OSLAV STANE BEZEJMEN-
NÉ NÁMĚSTÍ MEZI DEJVICKÝM 
NÁDRAŽÍM A DEJVICKOU ULICÍ, 
TZV. „NÁMĚSTÍČKO“ WUCHTERLO-
VA/KAFKOVA, KDE NAD FONTÁ-
NOU S KOŇMI VYROSTE PÓDIUM 
A PROSTOR VYPLNÍ STÁNKY S OB-
ČERST VENÍM. 

„Změnou místa konání chceme docílit útulné 
sousedské atmosféry s  vánočním občerstve
ním, možností posezení a  příjemným kultur
ním programem,“ říká zástupce starosty zod
povědný za oblast kultury Jan Lacina. 
Děti i dospělí se v době od 10. do 22. prosin
ce mohou těšit na  koncerty, divadelní nebo 
taneční vystoupení profesionálů i  žáků škol, 
rukodělné dílny, to vše venku i  uvnitř koste
la Československé církve husitské. Program 
zahájí slavnostní koncert Ústřední hudby Ar
mády ČR ve čtvrtek 10. 12. od 17 hodin, chy

bět nebude ani koncert orchestru Gymnázia  
J. Keplera HarmCore JazzBand, vánoční ohléd
nutí za  operou v  Šárce se sólisty Národního 
divadla v  neděli 13.12. nebo tradiční Rybova 
mše vánoční pod vedením přední dirigentky 
Miriam Němcové 25.12. od 17 hodin.
Kromě náměstíčka chystá Praha 6 také vánoč
ní adventní koncerty na  farmářských trzích, 
a to každý pátek od 27. listopadu v podvečer. 
Svůj vlastní program financovaný městskou 
částí Praha 6 chystají také Písecká brána a Kul
turní centrum Kaštan, vánočně laděný bude 
také Sousedský festival pořádaný klubem Už 
jsme doma v Uralské ulici. 
Program bude pestrý a  věříme, že občané 
Prahy 6 každého věku si rádi přijdou od-
počinout od  shonu a  příprav a  užijí si vá-
noční čas společně s účinkujícími a zástup-
ci  radnice. red

l  Vánoce Prahy 6 – letos nově na malebném 
bezejmenném náměstíčku s  koňmi (ulice 
Wuchterlova a  Kafkova) – nabízí pestrý 
kulturnězábavný program se stánky s ob
čerstvením pro všechny věkové kategorie 
venku i uvnitř kostela Církve českosloven
ské husitské. Náměstíčko Wuchterlova/Ka
fkova (10. – 22. 12.). Více na www.praha6.cz

l  Mikulášská besídka spojená s vernisáží ob
razů Ondřeje Sekory ve Skleněném paláci, 
náměstí Svobody 1

l  Ohlédnutí za operou v Šárce – tradiční kon
cert operních hvězd – kostel Církve česko
slovenské husitské, 13. 12. od 18 hodin.

l  Rozsvěcení vánočních stromů (tradič
ní akce spojená s  kulturním programem 
– v  Břevnově (Bělohorská u  KC Kaštan – 
28.11. od  17 hodin), ve  Vokovicích (nám. 
V Středu – 29.11.  od 18 hodin) a v Dejvi
cích (Vítězné nám. – 29. 11. od 18 hodin) 

l  Advent v  Praze 6 – koncerty, divadla pro 
děti, předvánoční rukodělné dílny, mi
kulášská besídka, pořádá Písecká brá
na, K Brusce 5 (od 29. 11. do 21. 12.) více 
na  www.piseckabrana.cz a  Kulturní cent
rum Kaštan, Bělohorská 150

l  Adventní koncerty na  farmářských trzích 
na Kulaťáku  Vítězné nám. – 27.11., 4.12., 
11.12., 18.12. 2015

l  Vánoční bazárek v  divadle Semafor  
(11. 12. a  12. 12.) – akce, na  které může
te nakoupit vánoční dárky a  ještě pomo
ci dobré věci.  Výtěžek z  akce poputuje 
na pomoc dětem z Prahy 6, které nemají 
to štěstí žít v úplných nebo harmonických 
rodinách.

l  Slavnostní galakoncert oblíbeného cyklu 
Z  hvězdiček rostou hvězdy  Tereziánský 
sál břevnovského kláštera, moderuje Vác
lav Kopta (20. 12. od 14 hodin)

MÍSTA KONÁNÍ VÁNOC PRAHY 6
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DIVADLO SEMAFOR
Dejvická 27, Praha 6
www.semafor.cz, tel.: 233 901 384
email: vstupenky@semafor.cz
Začátky představení v 19 hod., 
pokud není uvedeno jinak.

13. 11. Domácí@štěstí.hned
15. 11. Jazzový štrůdl Evy Emingerové
16. 11. Příběh Coco Chanel
22. 11.  Radek Tomášek 

– koncert předvánoční
23. 11.  Návštěvní den  

u Miloslava Šimka
25. 11. Antifetfest (8–13:00)
26. 11.  Antifetfest (8–13:00)
29. 11.  Patrola Šlapeto (15:00) 

–Adventní koncert 
29. 11.  Patrola Šlapeto 

–Adventní koncert 
30. 11. Všechnopárty
3. 12. Kdyby tisíc klarinetů
4. 12. Mizina číhá
8. 12. Mam'zelle Nitouche

DIVADLO SPEJBLA 
A HURVÍNKA
13. 11.  10,00    Tramtárie
14. 11.  14,00    Tramtárie
  16,30    Tramtárie 
15. 11.  10,30    Tramtárie
  14,00    Tramtárie 
18. 11.  10,00    Tramtárie
  19,00    Dějiny kontra Spejbl
20. 11. 10,00    Jak s Máničkou šili všichni čerti
21. 11. 16,30    Jak s Máničkou šili všichni čerti 
  19,00    Jak s Máničkou šili všichni čerti
22. 11. 14,00    Jak s Máničkou šili všichni čerti
  16,30    Jak s Máničkou šili všichni čerti
24. 11.  10,00    Jak s Máničkou šili všichni čerti
  14,30    Jak s Máničkou šili všichni čerti
25. 11.  10,00    Jak s Máničkou šili všichni čerti
  19,00    Dějiny kontra Spejbl
28. 11.  14,00    Hurvínkův Mikuláš
  16,30    Hurvínkův Mikuláš
29. 11.  10,30    Hurvínkův Mikuláš
  14,00    Hurvínkův Mikuláš

1. 12.  10,00    Hurvínkův Mikuláš
2. 12.  10,00    Hurvínkův Mikuláš
3. 12. 10,00    Hurvínkův Mikuláš
  17,00    Hurvínkův Mikuláš
4. 12.  10,00    Hurvínkův Mikuláš
5. 12.  10,30    Hurvínkův Mikuláš
  14,00    Hurvínkův Mikuláš
  16,30    Hurvínkův Mikuláš
6. 12.  10,30    Hurvínkův Mikuláš
  14,00    Hurvínkův Mikuláš
  16,30    Hurvínkův Mikuláš

GALERIE VILLA 
PELLÉ
VÝSTAVY:
5.–30. 11. – Malá galerie
Josef Pitter (1881–1925)
Grafik, kreslíř, tvůrce akvarelů i  návrhů užitého 
umění. Autor, který se v první polovině 20. století 
spolupodílel na  založení Státní výtvarné akade
mie v Sofii a který je považován za jednoho z nej
významnějších moderních bulharských umělců. 

19. 11. 2015–30. 1. 2016

ANNA / DECHEM – Anna Neborová a  Studio 
Dechem. Výstava je netradičním spojením světa 
současného umění a  designu prostřednictvím 
nevšedního média – českého skla. Výstava ob
razů malířky Anny Neborové se prolíná s origi
nálními objekty designového studia Dechem, 
nositele ceny Czech Grand Design.

PÍSECKÁ BRÁNA
14. 11. 13:30–18:00    Šestkohraní. Další 
kulinářskovýtvarné odpoledne pro rodiče 
s dětmi.

18. 11. 18:00    Vít Švec trio v rámci Jazz 
Gate. Formace v klasickém obsazení  klavír, 
kontrabas a bicí zahraje vlastní skladby se 
zaměřením na moderní pojetí standardů. 

29. 11. 13:00    Advent 2015. Tradiční 
oslavy Adventu 2015 pořádané MČ Praha 6 
začnou v Písecké bráně na Železnou neděli 
rukodělnými dílnami a vystoupením souboru 
Sedmihlásek.

2. 12. 18:00    Výstava ilustrací České knihy 
pro děti od Ježíška.  Vernisáž v rámci akce 
Praha město kultury.

2. 12. 18:00    Jazzové vánoce s koledami 
Karla Velebného. Koncert předních českých 
jazzmanů v rámci projektu Jazz Gate.

5. 12. 17:00    Mikulášské radovánky s Inkou 
Rybářovou. Tradiční Mikulášská nadílka 
s bohatým programem.

6. 12  14:00    Jan Werich – Rozum a štěstí. 
Vánoční pohádka pro děti divadelního spolku 
Svatopluk.

8. 12. 9:00    Školní rukodělné dílny. Adventní 
dílny.

9. 12.  17:00    Vánoční variace. Vystoupení 
ZUŠ Petřiny.

13. 12. 13:00    Stříbrná neděle. Adventní 
rukodělné dílny. 

15. 12. 16:00    Barokní vánoční koncert. 
Adventní koncert ve složení viola da gamba, 
cemballo a zpěv.

KAŠTAN – scéna 
UNIJAZZU
Bělohorská 150, 169 00 praha 6,  
www.kastan.cz, email: kastan@kastan.cz

11. 11. 20:00    Sdružení rodičů a přátel RoPy 
12. 11. 20:00     Josephine + Dick Overdevest & 

skupina Bludný Holanďan
13. 11. 20:00    Iritující Pýchora: křest CD
14. 11. 15:00     Divadlo Formela: Zvířecí 

dobrodružství. 

14. 11. 16:00     Město, les a zvířátka – výtvarná 
dílna Atelieru Kaštan.

14. 11. 20:00    Longital – slovenské trio.

18. 11. 20:00    Večery osamělých písničkářů
19. 11. 20:00       Pod Černý vrch + Děti 

kapitána Morgana 

20. 11. 20:00     Václav Koubek s kapelou
21. 11. 15:00      Liduščino divadlo  

 – Podzimní pohádka.

21. 11. 20:00    Stinka: křest CD „Bído čau“ 

24. 11. 20:00    Meteleska + Špinaví lůzři 
25. 11. 16:00     Sváťovo dividlo:  

Vyprávění ovčí babičky
25. 11. 20:00     Přetlak věku:  

křest CD „A přece teče!“
26. 11. 20:00    Listolet
27. 11. 20:00    Ty Syčáci
28. 11. 15:00     Pohadlo aneb pohádkové 

kukadlo: Pochodem ŤAP! 
28. 11. 16:00     Loutka na pochodu – výtvarná 

dílna.

28. 11. 20:00     Bilbo Compagnie: Sommelier – 
premiéra představení. 

30. 11. 19:00   Jiří Černý: Ro(c)kování
VÝSTAVA:  Aleš Dvořák: Světlo – duše krajiny 

DEJVICKÉ DIVADLO
Pokladna a rezervace vstupenek:
tel. 233 332 430, rezervace@dejvickedivadlo.cz.
Pokladna otevřena denně od 16.00, o víken
dech a svátcích dvě hodiny před začátkem 
představení. Předprodej na listopad začíná 
v pokladně DD v sobotu 17. října v 9.00, online 
předprodej ve čtvrtek 15. října ve 20.00. Začát
ky představení v 19.30, neníli uvedeno jinak.

13. 11. Zásek
14. 11. Dabing Street
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16. 11. Racek 
17. 11. Muž bez minulosti
18. 11. 39 stupňů
19. 11. Kafka ’24
21. 11.  Noc divadel  (začátek v 18.00. 

Více na www.dejvickedivadlo.cz 
a www.nocdivadel.cz).

30. 11.  Zimní pohádka  
(I. premiéra)

DLABAČOV
Změna progarmu vyhrazena, pokladna 
a kavárna otevřena 1/2 hodiny před předsta
vením, vstupenky na www.dlabacov.cz nebo 
na místě.

12. 11. 17:30 Následky lásky/KINO
  20:00 Božský/KINO
13. 11. 17:30 Velká nádhera/KINO
  20:00 Tady to musí být/KINO
14. 11. 17:30 Tady to musí být/KINO
  20:00 Velká nádhera/KINO
15.11. 16:00  Vyprávění starého vlka/

DIVADLO (loutková pohádka 
divadla Koňmo pro děti)

  20:00 Mládí/KINO
16. 11. 17:30 Mládí/KINO
  20:00 Mládí/KINO
17. 11. 17:30 Boží mlýny/KINO
  20:00  Tenkrát/KINO 

(dokumentární den)
18. 11. 15:30 Fotograf/KINO (klub senior)
  17:30 Návrat do budoucnosti I.
  20:00 Návrat do budoucnosti II. 
19. 11.  Jasných 90 – filmová přehlídka 

(za účasti hostů+výstava fotografií 
Jaromíra Komárka ve foyer)

  17:30 Až přijde kocour/KINO
  20:00 Všichni dobří rodáci/KINO
20. 11. 17:30 Všichni dobří rodáci/KINO
  20:00 Až přijde kocour/KINO
21. 11. 15:30 Snoopy a Charlie Brown/KINO
  17:30 Touha/KINO
  20:00 Přežil jsem svou smrt/KINO
22. 11. 16:00  Cirkus Žlutá Karamela/

DIVADLO (cirkusová pohádka 
divadla MiMos)

  20:00 Touha/KINO
23. 11. 17:30 Muž na laně/KINO
  20:00 Marťan/KINO
24. 11. 17:30 Marťan/KINO
  20:00 Muž na laně/KINO
25. 11. 15:30 Snoopy a Charlie Brown/KINO
  17:30  Snoopy a Charlie Brown/KINO 

(pohádková školka)  s oživlou 
postavičkou Snoopyho přímo 
v kině (skvělá příležitost pro 
originální foto do rodinného alba)

  20:00 Slow west/KINO
26. 11. 17:30, 20:00  Ztraceni v Mnichově/

KINO

27. 11. 17:30, 20:00  Ztraceni v Mnichově/
KINO

28. 11. 13:3021:00  Zcestomítání/FESTIVAL 
(Pozoruhodný 
cestovatelský festival, 
přednášky, besedy, filmy)

29. 11. 16:00  Kuchňská skříň + tvůrčí dílna/
DIVADLO (kuchyňská pohádka 
divadla pruhované panenky)

  20:00 Macbeth/KINO
30. 11. 17:30 Vykolejená/KINO
  20:00 Krycí jméno UNCLE/KINO
1. 12. 17:30  Všechny moje děti/KINO 

dokument
  20:00 Barvy písku/KINO dokument
2. 12.  15:30  Stoletý stařík, který vylezl 

z okna a zmizel/KINO Senior
  17:30 Barvy písku/KINO
  20:00 Přízraky/ KINO
3. 12. 17:30 Black Mass: Špinavá hra/KINO
  20:00 By the sea/KINO
4. 12. 17:30 By the sea/KINO
  20:00 Black Mass: Špinavá hra/KINO
5. 12. 15:00  Mikulášská Vánoční dárek/

DIVADLO
  20:00  Zelňačka – nové divadelní 

představení s Oldřichem 
Víznerem a Otakarem 
Brouskem/DIVADLO

MUSIC CLUB 
U HOLEČKŮ 
Libocká 268/6, Praha 6. Začátky koncertů  
v 19 hodin. Více na www.uholecku.cz/

čt  12. 11. M.w/o The Eletric Blue (blue§ix)
St 18. 11. Dixie Road
Pá 20. 11. Vrať se do hrobu
So 21. 11. The Others
Čt 26. 11. Janota 1935 (blue§ix)
Út 1. 12. Bolesti
Čt 3. 12. ZVA-12-28 band (blue§ix)
Po 7. 12. Undertakers
Út 8. 12.  Pepa Pilař  

+ Classic Rock n´roll Band

KAVÁRNA POTRVÁ
Srbská 2, Praha 6–Dejvice. Otevírací doba 
 PoPá: 10.00–24.00, SoNe: 15.00–24.00. 
 Rezervace@potrva.cz, nebo tel.: 222 963 707.

12. 11. 19:30  Hrabě 2.15: Bez dechu, 
divadlo NaHraně

13. 11.  19:30  Jamka (SK),  
Mooncup Accident (CZ) 

14. 11.  19:30  Cosmic Boxer (UK),  
host: Marina Laduda (SK/
USA)

21. 11.  19:30  Back to Bullerbyn,  
divadlo Športniky

24. 11.  19:30  James Welburn (CZ), 
koncert

26. 11.  19:30  The Wave Pictures (UK), 
Greyhound Bus (CZ) 

KULTURNÍ CENTRUM 
KLUBOVNA 
Generála Píky, Praha 6Dejvice, 
tel.: 777 695 380

12. 11. 21:30  Inside Kru  
13. 11. 21:30  Psytrance Night, Mr.Gorby 

& Jenda Legenda (WizArts 
DJ's)

14. 11. 19:00   Alej music fest vol. 11 
(koncert) 

18. 11. 21:00  Filmový klub 
19. 11. 18:00 Podzimní snění koncert  

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE
U Boroviček 650/5, 163 00, Praha 6. Podrobné 
informace o všech programech najdete  na  
www.ddmp6.cz.

28. 11. 14–18 h. Mikulášský turnaj – stol-
ní tenis, stolní fotbal, Wii, Šipky (registrace  
od 13,30 do 14 h.)  

29. 11. 12–17 h. Atelier – přijďte si vyrobit 
k nám svůj adventní věnec.  Přihlašte se na díl
nu od 12, 13, 14 nebo 15 h. Dílna = 2 hodiny. Svíč
ky a podložky pod ně s sebou! V ceně jsou pouze 
svíčky čajové. Cena: 50 Kč/děti, 150 Kč/studenti, 
200 Kč/dospělí. Pouze přihlášky předem na  gab
riela.lasikova@ddmp6.cz.

29. 11. 10–12 h a 12 –14 h. Keramická dílna.  
Hliněná neděle – než bude ta Zlatá, můžete  
tvořit v naší keramické dílně.  Cena za dvouhodi
novku 50 Kč pro děti, 200 Kč pro studenty do 26 
let a 250 Kč pro dospělé.  Rodinná vstupenka (1 
rodič+1 dítě) 250 Kč. Přihlášky předem na klara.
pliestikova@ddmp6.cz, tel. 235 323 333.

5. 12.  10–12 h. Zookoutek. Opět otevřeno 
pro veřejnost v našem zookoutku. Zveme před
školní děti, děti i mládež. Zdarma. 

5. 12.  10–12 h. a 12–14 h. Keramická dílna 
– volná tvorba z hlíny. Cena za dvouhodi novku 
50 Kč pro děti, 200 Kč pro studenty do  26 let 
a 250 Kč pro dospělé.  Rodinná vstupenka (1 ro
dič+1 dítě) 250 Kč. Přihlášky předem na  klara.
pliestikova@ddmp6.cz, tel. 235 323 333.

5. 12. 14–16,30 h. Atelier. Scrapbooking 
– minialbum do  kapsy. Další setkání přízniv
ců papírové techniky.  Vhodné od  9 let. Cena 
80 Kč. Bližší info a  přihlášky Karolína Turková – 
235 323 333, turkova@ddmp6.cz
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CYKLUS PŘEDNÁŠEK PRO VČELAŘE I VEŘEJNOST
I mezi domy a paneláky létáme...
28. 11. 2015 v  9.00 h. Opylovatelé ve  městě, 
městské včelařství, město a  pastva pro včely 
a  další opylovatele. Místo konání Fakulta elek
trotechnická ČVUT, Technická 2, Praha6 – Dejvi
ce. Více na: www.psnv.cz.

KVÍZ
POZNÁTE, CO JE NA OBRÁZKU?
Odpověď zasílejte do 30. listopadu na adre
su radnice a obálku označte nápisem KVÍZ. 
Vítěz obdrží zajímavou publikaci poštou. 

Správná odpověď ke kvízu z minulého čísla 
zněla: BŘEVNOVSKÝ KLÁŠTER.
Výhercem publikace je Květa Procházková. 

INZERCE

FRESH SENIOR KLUB 
Villa Pellé, Pelléova 10, Praha 6, www.villapelle.
cz. Písecká Bránam K  Brusce 5, Praha 6, www.
piseckabrana.cz.
Bezplatné sociální poradenství:
úterý 13:00–14:00, Villa Pellé. 
Kurzy Fresh senior. Zájemci se mohou hlásit 
na kurz cvičení Smovey. 
Ještě zbývají na  doplnění některá volná místa 
v jazykových kurzech.
Informace na tel.: 224 326 180,
info@porteos.cz, www.freshsenior.cz

12. 10. od 17,30 hodin, Písecká brána
Slavnostní imatrikulace studentů – seniorů 
z projektu Akademie kultury a umění pro senio
ry hlavního města Prahy.

10. 11. od 16 hodin, Villa Pellé
Nutná obrana v praxi
Přednáška odborníka na  problematiku „Nutné 
obrany” JUDr. Zdeňka Náchodského a zástupce 
Policie ČR s ukázkou možností a prezentací pro
středků osobní ochrany.

24. 11. od 15:30 hodin, Villa Pellé
Bulharský večer
Večer  z cyklu Mezinárodní večery s vyprávěním 
o  Bulharsku, představení bulharské kultury, re
gionů a tradic.  

1. 12. od 16 hodin, Villa Pellé
Psychologie a symbolika barev
Jak asi vnímal barvy pračlověk a  jak je vnímá
me my dnes? Jak barvy působí na naši psychiku 
a jak barvy přišly ke svým symbolickým význa
mům? Ak. mal. Milada Gabrielová.

8. 12 od 16 hodin, Villa Pellé
Vánoční tvoření s punčem
Tvůrčí dílna – malování vánočních ozdob s po

hoštěním. Rezervace nutná. 

15.12. od 16 hodin, Písecká brána
Barokní vánoční koncert
Adventním časem nás provede barokní soubor 
ve složení viola da gamba, cemballo a zpěv.

Fresh senior klub zve:
12. 11. od 18 hodin, Villa Pellé
Jan Schmid – Mých třistatřiatřicet
Oblíbený herec o svých oblíbených knihách. 

13. 11. od 18 hodin, Písecká brána
Vladimír Merta slovem i písní
Komponovaný večer zpěváka, básníka a textaře 
z Prahy 6.

V dialogu s Libuší Moníkovou – výstava 
Literární salon Malé vily Památníku národního 
písemnictví, Pelléova 20/70.
Bližší informace na www.literatiznasictvrti.cz

KOMUNITNÍ SENIORSKÉ 
CENTRUM ŠLEJNICKÁ
Komunitní seniorské centrum Pečovatelská 
služba Prahy 6. Informace na uvedených 
kontaktech Irena Simeonová tel.: 736 489 330
email: ksec@pecovatelskasluzbap6.com

Čtvrtek 12. 11.
14:00–15:30 (jídelna)
„Cévní mozková příhoda“! Mrtvice je rychlá 
a  co Vy? Rekonvalescence. Přednáší Milena 
Uhlschmidová

Pondělí 16. 11.
14:00–15:00 - I. sk/15:00–16:00 - II. sk
16:00–17:00 - III. sk - jídelna
Cvičení na židlích na podporu stability s Mgr. Ha
nou Jelínkovou

Středa 18. 11.
9:00–10:30 - zimní zahrada
Angličtina s Elizabeth Crombie

Čtvrtek 19. 11.
14:30–16:00 - jídelna
„Expedice Norsko” Norsko je země krásné přírody, 
hor a vody – potoků, řek, nespočetných vodopá
dů, jezer a fjordů, ledovců. Země trolů a drsného 
severu. Vyrazili jsme do  Norska s  malou dodáv
kou, která se nám stala na 30 dní naším domo
vem. Připravili pro nás: Karel a Jana Wolfová

Úterý 24. 11.
14:30–16:00 – I. sk - zimní zahrada
„Stop zapomínání” Paměťová cvičení s  Irenou 
Simeonovou
15:30–16:15 - I. sk, začátečníci
16:15–17:00 - II. sk, mírně pokročilí
17:00 – 17:45–III. sk, mírně pokročilí
Kurz PC se Zuzanou Smutnou – jídelna

Středa 25.11.
9:00–10:30 - zimní zahrada
Angličtina s Elizabeth Crombie
13:00–15:30 - zimní zahrada
„Začínáme s origami“ Výtvarný ateliér 
s MgA. Zuzanou Valenovou
Čtvrtek 26. 11.
Sraz: 13:45 hod. před Městskou knihovnou
„Historické stavby okolo Mariánského náměs
tí“ Toulky Prahou s Emilií Vrbatovou
Pátek 27. 11.
Sraz: 18:45 hod. před kostelem
Začátek koncertu: 19:00 hod.
Carmina Bohemica 8 Adventní koncert v kos
tele sv. Salvátora, Karlova ul. Praha 1
Je nutné závazně se přihlásit do 13. 11.  
Cena vstupenky: 100 Kč.

MĚSTSKÁ ČÁST 
PRAHA 6 VÁS ZVE  

ZELŇAČKA NA DLABAČOVĚ
Zveme vás na divadelní představení Zelňačka, 
které se koná v nově otevřeném prostoru kina 
Dlabačov v sobotu 5. prosince od 20 hodin. 
Lístky v kině nebo na www.dlabacov.cz
Co se stane, když ufonům zachutná pravá 
francouzská zelňačka? Francouzský venkov, 

V hlavních rolích Oldřich Vízner a Otakar Brousek ml.INSPIRATIVNÍ DÍLNY
(NEJEN) PRO SENIORY 
Zahajují dne 11.11. 2015 v 15.00 hodin.
Zveme vás na kompot v kotlíku a štrůdl!

(NEJEN) PRO SENIORY (NEJEN) PRO SENIORY (NEJEN) PRO SENIORY 

www.obcanskainspirace.cz
tel: 721 770 462
helena@obcanskainspirace.cz

, (budova MŠ)

keramika, šití, vaření, pečení, rehabilitační cvičení, kurzy jazyků atd.

Centrum inspirace a tvořivosti

víno, muzika, přátelství, polívka, hvězdná 
obloha a UFO. To jsou hlavní atributy této 
skvělé komedie, kterou možná znáte z filmu 
s Luisem de Funés. 
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INFORMACE

tel: 233 358 784 mail: objednani@monse.cz
Adresa: Bělohorská 188/157, Praha 6 – spojení MHD: 

zastávka tram Břevnovský klášter

MUDr. Magdalena Fárová, MUDr. Miroslav Vala
Vyšetřujeme CRP, INR, EKG, glykemii Ordinační hodiny:
Provádíme odběry denně 7:30–9:30 Po – Čt 7:30–18:00
Poskytujeme pracovně lékařské služby Pá 7:30–15:30

Ordinace praktických lékařů MONSE

Přijímáme nové pacienty 
Očkujeme proti chřipce

Šestka – noviny Prahy 6 (periodický tisk městské části Praha 6)
11/2015, vychází dne 11. listopadu 2015. 
VYDAVATEL: Úřad městské části Praha 6, Čs. armády 23, 160 52 Praha 6, IČ: 00063703, T: 220 189 111, www.praha6.cz
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REDAKČNÍ RADA: Oldřich Kužílek (STAN), Vladimír Šuvarina (ODS), Vlastimil Ježek, René Pekárek (ČSSD), Helena Briardová (KSČM), Jakub 
Goldmann (SZ), Jaroslav Holý (ANO), Dominika Klepková (KDU–ČSL), Jaroslav Poláček (TOP 09)
INZERCE: Libuše Stoklásková, email: inzercesestka@praha6.cz
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NEDOSTALI JSTE ŠESTKU DO SCHRÁNKY? NAPIŠTĚ NÁM NA SESTKA@PRAHA6.CZ

ZASTUPITELSKÝ KLUB TOP 09:  
PŘEDSEDA: Ing. Jaromír Vaculík, tel. 602 492 692, 
jvaculik@praha6.cz.  
MÍSTOPŘEDSEDA: Ing. Mi le na Hanušová,  
tel.. 737 209 713, mhanusova@praha6.cz  
MÍSTOPŘEDSEDA: Jiří Růžička,  tel. 602 176 922, 
jruzicka@praha6.cz.  
Email klub: jvaculik@praha6.cz.  
Schůzka se zastupiteli po dohodě.

ZASTUPITELSKÝ KLUB STRANY ZELENÝCH: 
PŘEDSEDA, RADNÍ: MUDr. Antonín Nechvátal, 
tel.: 774 077 650, anechvatal@praha6.cz. 
ZÁSTUPKYNĚ   
STAROSTY: Mgr. Petra Kolínská, 
tel.: 776 552 022, pkolinska@praha6.
cz. ZASTUPITELKY, ZASTUPITELÉ: 
Mgr. Pavla Ducháčková Chotková, 
tel.: 608 260 230, pduchackova@praha6.cz, 
Mgr. Karolína Brabcová, tel.: 731 321 737, 
kbrabcova@praha6.cz. Mgr. Jan Sládek, 

tel.:  775 999 689 jsladek@praha6.cz, Ing. Vladimír 
Šraier, MBA,  tel.: 602 276 999, vsraier@praha6.cz.

ZASTUPITELSKÝ KLUB ANO PRAHA  6:  
PŘEDSEDA: Ing. Roman Mejstřík, 
rmejstrik@praha6.cz, 603 418 940; 

778 543 832. MÍSTOPŘEDSEDA: Zdeněk 
Hořánek, zhoranek@praha6.cz, 602 336 140.  
Schůzka je možná po domluvě. 

ZASTUPITELSKÝ KLUB STAN: PŘEDSEDA 
KLUBU: Ing. Mgr. Libor Bezděk, 777 662 533, 
email: bezdek@ddmpraha.cz, ZÁSTUPCI: 
Mgr. Jan Lacina, jlacina@praha6.cz, 
tel. 220 189 170, MUDr. Iveta Borská, email: 
borska.iveta@seznam.cz, Ing. Mgr. Oldřich 
Kužílek, email: kuzilek@otevrete.cz

ZASTUPITELSKÝ KLUB ODS: PŘEDSEDA KLU-
BU: Ing. Jiří Lála, email: jlala@praha6.cz,  
MÍSTOPŘEDSEDA: Ing. Marie Pojerová,  
mpojerova@praha6.cz 

ZASTUPITELSKÝ KLUB ČSSD: Setkání 
se zastupiteli ČSSD (Miloš Balabán, René 
Pekárek, Štěpán Stupčuk, Lucie Válová) 
lze dohodnout na obvodním sekretariátu 
ČSSD v Praze 6, Bělohorské tř. č. 76; tel. čísla: 
220 510 887, 602 459 163, případně email: 
ovv.praha6@cssd.cz, nebo je kontaktovat 
na www.praha6.cz

ZASTUPITELSKÝ KLUB KSČM: Setkání občanů 
se zastupiteli KSČM lze dohodnout v sekretariátu 
OV KSČM v Zikově ulici č: 21;  
tel: 224 324 168 nebo 224 325 877; nebo 
přímo s jednotlivými zastupiteli:  
PhDr. Helena Briardová tel. 723 607 243, 
Ing. Jiří Dolejš tel. 775 733 171(asistent), 
JUDr. Ivan Hrůza tel. 296 814 111.

ZASTUPITELÉ KDU-ČSL: Mgr. Jan Bartůšek, 
janbartusek@seznam.cz, MUDr. Marián Hošek, 
marian.hosek@seznam.cz ,  
tel.: 603 169 266

KONTAKTY NA ZASTUPITELSKÉ KLUBY

Nabízím překlady úředních dokumentů s razítkem soudního 
tlumočníka z němčiny a naopak. 1 stránka 300–350 Kč.
Tel.: 732 722 149, 233 359 222, www.33evicka@seznam.cz

REKONSTRUKCE KOUPELEN  
A KOMPLETNÍ PŘESTAVBY 

BYTŮ. 
KVALITNĚ A ZA ROZUMNÉ CENY.

Osobní cenová kalkulace  
a konzultace zdarma.

Tel. 777 317 278

POZVÁNKA
Městská část Praha 6 si Vás dovoluje pozvat na veřejnou debatu 

k plánovanému zavedení zón placeného stání.
Projednání se uskuteční v 6. patře budovy Úřadu městské části Praha 

6 dne 19. listopadu od 18 hodin.

POZVÁNKA
Městská část Praha 6 si Vás dovoluje pozvat na veřejné projednání 
generelu bezmotorové dopravy. Projednání se uskuteční v 6. patře 

budovy Úřadu městské části Praha 6 dne 23. listopadu od 18 hodin.

INZERCE




